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Pomimo zbli˝ajàcej si´ jesie-
ni inwestycje w naszej Gmi-
nie nabierajà rozp´du.

Zmieniajàca si´ na naszych
oczach ulica Niepodleg∏oÊci cie-
szy mieszkaƒców. Mostem w ¸aj-

skach mo˝na ju˝ swobodnie prze-
jechaç i bezpiecznie zaprowa-
dziç dziecko do szko∏y. Nieustajà
prace nad przebudowà Sali Wido-
wiskowej w Urz´dzie Gminy Wie-
liszew. Deptak nad Jeziorem Wie-

liszewski przyciàga wszystkich
mieszkaƒców na popo∏udniowe
spacery.Ale to jeszcze nie koniec!
Projekt Êcie˝ek z wiatami przy-
stankowymi zyska∏ poparcie ama-
torów sportu z ca∏ej Polski, na ko-

lejnych ulicach zostanie wybudo-
wane oÊwietlenie i powstanie
nowy wyjàtkowy skwer w ¸aj-
skach.
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Wi´cej na str. 3

Punktualnie o godzinie 10.30
Wójt Gminy Wieliszew – Pawe∏
Kownacki, Przewodniczàcy Rady
Gminy Wieliszew – Marcin Fabi-
siak, Prezes Merida Polska
– Waldemar Chrapek, Cezary Za-
mana oraz Gunn-Rita Dahle Fle-
sjaa uroczyÊcie przeci´li wst´g´
i otworzyli tras´ crossowà. Obec-
ni na otwarciu zawodnicy mieli
mo˝liwoÊç przejechania si´ i za-
poznania z ukszta∏towaniem i po-
ziomem trudnoÊci tego wyjàtko-
wego miejsca. Nast´pnie o godzi-
nie 11.30 rozpoczà∏ si´ przejazd
na czas. Kolejnym punktem im-
prezy by∏a konferencja, która od-
by∏a si´ w Centrum Kultury
w ¸ajskach.

Wydaje mi
si´, ˝e Wieliszew
zyska∏ Waszà akceptacj´,
skoro jest Was tak du˝o.
Dzi´kuj´ za to, mam tylko
ma∏y problem, bo nie
jestem ju˝ mistrzem tej
trasy – rozpoczà∏
spotkanie z legendà Wójt
Gminy Wieliszew
i pomys∏odawca trasy
Pawe∏ Kownacki. – Mam
nadziej´, ˝e wieÊç o niej
odbije si´ szerokim echem
nie tylko w Warszawie.
Chcemy pomóc cieszyç si´
rowerzystom wizytà
w Wieliszewie tak˝e w inny
sposób. Mi´dzy innymi
dlatego uruchomiliÊmy
assistance rowerowy”
– doda∏. Zaprezentowa∏
równie˝ map´ z nowymi
trasami turystycznymi
Gminy, przeznaczonymi
nie tylko dla rowerzystów.
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Wi´cej informacji str. 8 i 9

ww XXXV Sesja
Rady Gminy
Wieliszew
Pragniemy Paƒstwa zapoznaç

z istotnymi problemami

poruszonymi podczas obrad

ostatniej sesji Rady Gminy:

– mianowaniem nauczycieli

– interpelacjami radnych

– „odziedziczonymi

zobowiàzaniami”

– kosztami administracyjnymi

áá czytaj na str. 14

Most w Łajskach
oddany,
NiepodległoÊci
w budowie, deptak
w Wieliszewie
zachwycił
uczestników Biegu
Jesieni, nowe
oÊwietlenie,
skwery,
naprawiane drogi
– to wszystko
w naszej Gminie!

Magdalena Pietrzak

12 i 13 paêdziernika dla mi∏oÊników biegania w naszej Gminie przygotowaliÊmy moc atrakcji

W sobot´ – 12 paêdziernika
– po raz pi´tnasty na ulicach
Wieliszewa amatorzy biegania
sprawdzili si´ na dystansie
2 i 5 km. Punktualnie o godzi-
nie 12 rozpoczà∏ si´ Bieg Rodzin-
ny. Wyd∏u˝ona do 2 km trasa
przebiega∏a przez centrum miej-

scowoÊci i nadjeziorny bulwar.
Nast´pnie, o godzinie 13, rozpo-
czà∏ si´ Bieg G∏ówny. Zawodnicy
mieli do pokonania dystans
5 km.

W niedziel´ – 13 paêdziernika
– amatorzy biegania i Nordic
Walking spotkali si´ i wspólnie

otworzyli nowà tras´. Nie by∏o
wyÊcigu, mierzenia czasu, tylko
wspólne sp´dzenie niedzielnego
popo∏udnia. By∏o kameralnie
i bardzo rodzinnie, a trasy zarów-
no dla biegaczy jak i amatorów
Nordic Walking zachwyci∏y
wszystkich uczestników spotka-

nia. Po zakoƒczonym treningu
ka˝dy otrzyma∏ certyfikat pionie-
ra trasy oraz mia∏ mo˝liwoÊç wy-
losowaç atrakcyjnà nagrod´!

nn Magdalena Pietrzak

Wi´cej na str. 4

Legenda kolarstwa
górskiego Gunn-Rita
Dahle Flesjaa otworzy∏a
w Wieliszewie pierwszà
tras´ cross country

Wielkie
otwarcie
Wieliszewskiej
Trasy Crossowej

Jesienne inwestycje
||||

Rozbiegany weekend w Wieliszewie
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https://www.facebook.com/WieliszewXC

Polub nas
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DU˚E DZIECI, czyli wypowiedzi na powa˝ne tematy
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ALAN

Na jesiennym spacerze zbieramy kolo-
rowe liÊcie. Mo˝na te˝ zbieraç kasztany
i robiç z nich fajne ludziki. Takie ludzi-
ki to ja lubi´ robiç z grupà w przedszko-
lu i z rodzicami.

ANIA 

Zbieramy kasztany z których robimy do-
mek i ludzika, i ja mam takie ludziki.
Jak z mamà id´ na spacer, to mama zbie-
ra liÊcie i robi bukiet. A liÊcie majà ró˝-
ne kolory, np. czerwone. Ja akurat lubi´
zielone.

MARYSIA

Na takim jesiennym spacerze mo˝na zbie-
raç liÊcie. Potem jak ju˝ si´ zbierze ich bar-
dzo du˝o to trzeba je podrzuciç i wtedy tak
∏adnie spadajà. Mo˝na te˝ zbieraç kasz-
tany z których ja robi´ ludzika.

W tym numerze zapytaliÊmy dzieci z Przedszkola
Samorzàdowego w ¸ajskach 

„NA JESIENNYM SPACERZE MO˚EMY…?”

DAWID

Mo˝na zbieraç kolorowe liÊcie i potem
wycisnàç je na kartce i odrysowaç. Mo˝-
na te˝ zbieraç kasztany i za pomocà za-
pa∏ek zrobiç ludzika na kartce.

JULKA

Zbiera si´ liÊcie i ˝o∏´dzie. Potem z tych
rzeczy mo˝na zrobiç samolocik i ja w∏a-
Ênie mam taki w domu.

OLAF

Mo˝na pozbieraç orzeszki, które potem
mo˝na jeÊç. I zrobiç kolorowy bukiet dla
mamy.

Wójt odpowiada na pytania mieszkaƒców...
Mira Serafin
Witam Panie Pawle! Czy opłat´ za wywóz Êmieci płacimy w dalszym ciàgu na
to samo konto co do tej pory?

Paweł Kownacki, Wójt Gminy Wieliszew
Witam, tak płacimy na ten sam nr konta. Pozdrawiam

Oto kolejny konkurs fotograficzny

Grzybobranie
czas ju˝ zaczàç

Osoby, których fotografie zaprezentowaliÊmy,
zapraszamy po nagrody do Urz´du Gminy
Wieliszew, ul. Modliƒska 1, pok. nr 9.

fot. Monika Pogoda

fot. Agata WiÊniewolska-Kwiatkowska

fot. Hubert Banaszek

fot. Anna Madej

Witamy naszych nowonarodzonych mieszkaƒców prezentem
w postaci koszulki ozdobionej napisem „Moja Gmina Wie-
liszew”. Dzisiaj witamy wÊród nas LEN¢ SADOWSKÑ, z Ol-
szewnicy Starej, córk´ Iwony i Rafa∏a urodzonà 4 maja 2013
w Specjalistycznym Szpitalu Wojewódzkim w Ciechanowie.
Wszyscy szcz´Êliwi „Êwie˝o upieczeni” rodzice mogà oso-
biÊcie zg∏aszaç si´ do Zespo∏u Informacji i Promocji miesz-
czàcego si´ w pokoju nr 9 Urz´du Gminy Wieliszew, telefonicznie pod numerem
(022) 782 26 32 lub mailowo piszàc na adres promocja@wieliszew.pl w celu ustalenia da-
ty wr´czenia prezentu. Gazeta Wieliszewska uhonoruje równie˝ naszych milusiƒskich pu-
blikujàc ich zdj´cia na swoich ∏amach.

AKCJA KOSZULKI DLA DZIECI

Cykl porad j´zykowych od paêdziernika w Gazecie Wieliszewskiej
prowadziç b´dzie polonistka                                   IWONA ST¢PIE¡

Spróbuj nauczyç Anglika ortografii.
Ba! Co tam Anglik, kiedy wi´kszoÊç
Polaków uwa˝a jà za g∏upià i zb´d-
nà. Ale ortografia to zbyt wysokie
„C”, ˝eby od niej zaczynaç. A jak
u nas z czymÊ tak egzotycznym, jak
poprawnoÊç j´zykowa? Co mo˝e
najbardziej boleç osob´, która nie
doÊç, ˝e lubi ten boski j´zyk polski,
to jeszcze próbuje te absurdalne re-
gu∏y wbiç w niektóre g∏owy.

A tak ca∏kiem serio, to nale˝y na-
tychmiast uczyniç list´ najbardziej
ohydnych dla ucha mego b∏´dów
j´zykowych.

Po pierwsze: NA DWORZE. Nie
na dworzu –  brrr... jak˝esz mo˝na!

Czy w bajkach by∏o kiedykolwiek,
˝e na dworzu królewskim, czy ra-
czej na DWORZEEEEEE królew-
skim? No w∏aÊnie! 

Ta niefortunna ostatnia samo-
g∏oska niech odmieni wreszcie na-
szà poprawnoÊç j´zykowà.

Jest to wyjàtkowo powszechny
b∏àd. Niestety zauwa˝alny g∏ównie
na Mazowszu, a i telewizja nie
ustrzeg∏a si´ popularnoÊci tego êle
stosowanego wyra˝enia przyimko-
wego.

Tak naprawd´ na dworze dziÊ
pi´knie. Wybra∏am si´ wi´c na za-
kupy i oto s∏ysz´ takà rozmow´: ….
N,o jak tam – imprezka udana?

O tak! ObejrzeliÊmy meczyk, potem
zjedliÊmy kolacyjk´..... i tak dalej.
Cudowna, niezrozumia∏a tendencja
pragnieƒ doros∏ych, którzy
za wszelkà cen´ chcà nadal pozo-
staç dzieçmi. ZDROBNIENIA. Nie
zawsze sà dobre! Bez nich faktycz-
nie j´zyk by∏by ubogi. Choç w nad-
miarze sà nie do zniesienia. Stajà
si´, o zgrozo, powszechne.W banku
(i nie tylko tam) zawsze proszà
mnie o dowodzik, a ja zawsze od-
powiadam, ˝e nie posiadam czegoÊ
takiego.

Dokumenciki – o rany! A co to
takiego? Prosz´ spojrzeç na form´
pisanà tych koszmarnych wyrazów.
Czy˝ nie sà przera˝ajàce? 

Ale prawdziwym mordercà j´zy-
kowym jest ukochany wyraz Pola-
ków, który brzmi (jak ja to napi-
sz´?)... pienià˝ki. W tym momen-
cie koniec ˝artów! Nie ma, nie ma
i stokroç powtarzaç nale˝y, i˝ nie
ma takiego wyrazu. Dlaczego? To
proste: 100 z∏otych to PIENIÑDZE
i 12 groszy to te˝ PIENIÑDZE! 

KtoÊ powie: a idê babo, czepiasz
si´! Tak czepiam si´! I czepiaç b´-
d´ do kresu dni mych, bo to nasz,
w∏asny, pi´kny j´zyk, wi´c nie wi-
dz´ powodu, aby go kaleczyç!!!!

nn Iwona St´pieƒ

Sponsorem Biegu Jesieni był Gaz System
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JAK ZMIENIAŁA SI¢ ULICA FLISAKÓW

���� Łajski

Most oddany do u˝ytku i remont ulicy KoÊcielnej
Starosta Legionowski i Wójt Gminy Wieliszew uroczyÊcie oddali do u˝ytku nowo wybu-
dowany most przy ul. KoÊcielnej w ¸ajskach. To jeszcze nie koniec inwestycji na tej dro-
dze. Prace budowlane trwa∏y od maja do wrzeÊnia tego roku, a w ich wyniku powsta∏
zupe∏nie nowy obiekt in˝ynieryjny.
Remont objà∏: wykonanie nowej konstrukcji mostu, poszerzenie p∏yty mostu, budow´ Êcie˝-
ki rowerowej, budow´ chodnika, wykonanie nowej nawierzchni jezdni.
Koszt przebudowy wyniós∏ 1 211 141,43 z∏otych. Zadanie zosta∏o sfinansowane w 50% z re-
zerwy subwencji ogólnej bud˝etu paƒstwa, w 25% ze Êrodków Powiatu Legionowskiego
i w 25% ze Êrodków Gminy Wieliszew.
To jeszcze nie koniec planowanych remontów ul. KoÊcielnej. Planowana jest przebudowa
na odcinku 1,5 km, poczynajàc od skrzy˝owania z ul. Podgórnà do przejazdu kolejowego
w∏àcznie, którego tory prowadzà do Wodociàgu Pó∏nocnego.
Inwestycja obejmie: po∏o˝enie nowej nawierzchni, wymian´ kraw´˝ników, przebudow´ zjaz-
dów, budow´ odwodnienia jezdni, przebudow´ przejazdu kolejowego, wykonanie oznako-
wania poziomego i pionowego drogi.
W 2014 roku planowana jest przebudowa odcinka ul. KoÊcielnej o d∏ugoÊci ok. 2,5 km
od przejazdu kolejowego do granicy z Legionowem, wy∏àczajàc przebudowany ju˝ most i
skrzy˝owanie z ul. Nowodworskà.
Inwestycja obejmie: po∏o˝enie nowej nawierzchni, wymian´ kraw´˝ników, przebudow´ zjaz-
dów, budow´ odwodnienia jezdni, zainstalowanie sygnalizacji Êwietlnej pulsacyjnej
przy Szkole Podstawowej w ¸ajskach i Gimnazjum w Wieliszewie, wykonanie oznakowa-
nia poziomego i pionowego drogi.
Realizacja inwestycji zaplanowanej na rok 2014 jest uwarunkowana otrzymaniem przez
Powiat Legionowski Êrodków zewn´trznych na ten cel. Wniosek o dofinansowanie inwe-
stycji z Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych (tzw. „schetynówki”) zosta∏
z∏o˝ony do Wojewody Mazowieckiego 30 wrzeÊnia 2013 r. W przypadku nieuzyskania do-
finansowania w∏adze powiatu b´dà stara∏y si´ wykonaç inwestycj´ w kolejnym roku.

nn opinia mieszkaƒców Łajsk
MIECZYS¸AW BERDOWSKI 
Przebudowa tego mostu na Kanale Bródnowskim w ¸ajskach by∏a wielkà koniecznoÊcià wy-
nikajàcà z potrzeby chwili. Przedstawiajàc w skrócie, historia tego mostu jest nast´pujàca.
Od niepami´tnych czasów by∏ to drewniany mostek nad kana∏em na szlaku niepor´ckim,
biegnàcym z Legionowa przez ¸ajski, Kwietniówk´ do Niepor´tu. Sà to dzisiejsze ulice: Ko-
Êcielna, Piaskowa i D∏uga biegnàca przez Micha∏ów-Reginów. Z chwilà kiedy ponad czterdzieÊci lat te-
mu ruszy∏ program „wielkiej p∏yty” i zapad∏a decyzja budowy Fabryki Domów w ¸ajskach, budowa dro-
gi i mostu sta∏a si´ koniecznoÊcià. Wówczas t´ wàskà drog´ i ten mostek przebudowano generalnie. W ten
sposób uzyskano drog´ po∏àczonà z ul. Nowodworskà, pozwalajàcà na transport ci´˝kich elementów bu-
dowlanych, z których powsta∏o wiele podwarszawskich osiedli, jak i osiedle „Jagielloƒska” w Legionowie
na 16 tys. mieszkaƒców. Po transformacji, kiedy zaniechano wielkop∏ytowego budownictwa, ruch ci´˝-
kich samochodów wcale nie usta∏. Powstajàce inne firmy, g∏ównie magazynowe – w adoptowanych bu-
dynkach, sprawi∏y, ˝e ruch ci´˝kich samochodów na tej trasie wydatnie si´ powi´kszy∏.
Po ponad czterdziestoletniej eksploatacji droga ta, a szczególnie most, wymaga∏y pilnej przebudowy, bo
si´ po prostu wys∏u˝y∏y. Staraniem Starostwa Legionowskiego i Gminy Wieliszew inwestycja ta zosta∏a
rozpocz´ta od gruntownej przebudowy mostu, a dalsze etapy przebudowy ca∏ej ul. KoÊcielnej (od Legio-
nowa do Wieliszewa) zaplanowano na rok przysz∏y. Dla nas mieszkaƒców Micha∏owa-Reginowa jest to
bardzo wa˝na inwestycja, poniewa˝ korzystamy z niej przede wszystkim dowo˝àc dzieci do szko∏y, doje˝-
d˝amy do starostwa, koÊcio∏a, gminy i ca∏ej zachodniej cz´Êci Legionowa z cmentarzami w∏àcznie i w imie-
niu Micha∏owian podzi´kowa∏em inwestorom i wszystkim realizatorom tej inwestycji.
Po cz´Êci oficjalnej wszyscy uczestnicy zostali zaproszeni na kie∏bask´ z grilla i napoje, przy których roz-
prawiali na ró˝ne tematy. Korzystajàc z okazji, p. Marianna Berdowska opowiedzia∏a histori´ tego mo-
stu, poniewa˝ urodzi∏a si´ i mieszka∏a przez wiele lat tu˝ przy nim.
Najwi´ksze zalety tej inwestycji to komfort i bezpieczeƒstwo, szczególnie dla dzieci idàcych do szko∏y.

•••
JAN SO ŢYS

Przebudowa mostu w ¸ajskach to inwestycja bardzo wyczekiwana, która znaczàco poprawi
bezpieczeƒstwo w tym miejscu. Na nowo wybudowanej jezdni pojawi∏ si´ uskok, który

wyraênie odczuwa si´ jadàc samochodem. Przy wykonywaniu tej inwestycji most musia∏
byç podniesiony zgodnie z projektem, poniewa˝ gdy zostanie po∏o˝ona planowana nak∏adka asfaltowa

na ul. KoÊcielnej to uskok zniknie. Przeje˝d˝ajàcy nie b´dà ju˝ wówczas odczuwaç dyskomfortu.

yyuuyy

Nowy skwer w Łajskach
Miejsce do wspólnych spotkaƒ, plac zabaw oraz du˝o zieleni to wszystko ju˝ niebawem
w ̧ ajskach. Obecnie teren na którym ma powstaç nowy skwer u˝ytkowany jest jako ogól-
nodost´pna ∏àka.W przesz∏oÊci istnia∏ tu plac zabaw, którego pozosta∏oÊci w postaci pia-
skownicy znajdujà si´ w zachodniej cz´Êci placu. Plan zagospodarowania przestrzenne-
go w nast´pnym wydaniu Gazety Wieliszewskiej.

���� Wieliszew

Remont na NiepodległoÊci trwa
Przebudowa ulicy Niepodleg∏oÊci to wa˝na inwestycja dla Wie-
liszewa, która wymaga du˝o pracy, ale te˝ wyrozumia∏oÊci ze stro-
ny mieszkaƒców. Remont ulicy obejmuje:
– miejscowe wzmocnienie nawierzchni i wykonanie nowej na-
k∏adki asfaltowej,
– budow´ i modernizacj´ chodników,
– wykonanie zjazdów na posesje i dopasowanie ich do szeroko-
Êci bram,
– wykonanie odwodnienia drogi – budowa studni rozsàczajàcych,
– wykonanie trawników w liniach rozgraniczajàcych ulicy.
W tej chwili po zerwaniu nawierzchni firma wykonujàca us∏u-
g´ buduje i modernizuje chodniki.

nn komentarz Koordynatora Gminnej Komunikacji
BERNARDA ZIEMAKA
W zwiàzku z prowadzonymi pracami drogowymi
na ul. Niepodleg∏oÊci w Wieliszewie, autobusy linii L-9,
L-10 i L-11 kierowane sà trasami objazdowymi,
przebiegajàcymi przez ulice Przedpe∏skiego i Modliƒskà, tym
samym zawieszeniu ulegajà przystanki S¸ONECZNA 01 oraz
WILLOWA 02. Trasy objazdowe obowiàzujà do odwo∏ania.
Zmiany w ruchu komunikacji Gminnej nie dotyczà oczywiÊcie
ruchu lokalnego.

����

Wiaty oddane do u˝ytku
Wybudowane wiaty przeciwdeszczowe oraz tablice turystyczne to
kolejny krok, który ma uatrakcyjniç Gmin´ Wieliszew i zwiàza-
ny jest z zadaniem dotyczàcym rewitalizacji Êcie˝ek rowerowych.
Niewàtpliwym bogactwem naturalnym i jednoczeÊnie atutem
Gminy Wieliszew sà tereny leÊne, w których wysi∏ek fizyczny jest
nieporównywalnie zdrowszy i korzystniejszy od tego masowo wy-
konywanego w zurbanizowanych siedliskach. Dla komfortu tu-
rystów powsta∏y wiaty. Jest to miejsce, gdzie mo˝na odpoczàç,
zapoznaç si´ z mapami naszej Gminy. Udost´pniliÊmy dla Paƒ-
stwa wiat´ ze sto∏em, dwoma ∏awkami, koszem na Êmieci, stoja-
kiem na rowery. Stojà tu równie˝ mapy naszej Gminy, na któ-
rych zosta∏y wyró˝nione trzy uroczyska z trasami: rowerowymi,
crossowymi, biegowymi oraz Nordic Walking.

nn opinia mieszkaƒca Gminy
MICHA¸ BAUM 
Patrzàc na wiaty pod kàtem rowerzysty
i mieszkaƒca Gminy, to idealne miejsce
do odpoczynku. Stanowià równie˝ tzw. „meeting
pointy”. Same tablice zawierajà ciekawe
informacje o okolicznych atrakcjach i sà bardzo
pomocne dla turystów, którzy chcà zmierzyç si´
z wyznaczonymi szlakami.

���� Wieliszew

Spokojna i WiÊniowa w nowej odsłonie
W ramach zadania „Budowa oÊwietlenia ul. Spokojnej
i ul.WiÊniowej w Wieliszewie” typu „zaprojektuj – wybu-
duj” przewidziane jest:
I.Wykonanie projektów oÊwietlenia drogowego: – wykona-
nie dokumentacji technicznej – projektu budowlano-wy-
konawczego wraz z uzyskaniem ostatecznej decyzji zatwier-
dzajàcej projekt i udzielajàcej pozwolenia na budow´
oÊwietlenia drogowego, wykonanie uproszczonej dokumen-
tacji technicznej w zakresie monta˝u punktów Êwietlnych.
II. Budowa linii – sieci oÊwietlenia drogowego: 
– ulicy Spokojnej w miejscowoÊci Wieliszew w zakresie bu-
dowy sieci – linii oÊwietlenia drogowego drogi gminnej
o ∏àcznej d∏ugoÊci oko∏o 420 m,
– ulicy WiÊniowej w miejscowoÊci Wieliszew w zakresie bu-
dowy punktów Êwietlnych oÊwietlenia drogowego drogi
gminnej o ∏àcznej d∏ugoÊci oko∏o 440 m.

nn opinia mieszkaƒca 
LUDWIK ˚O¸EK
To bardzo oczekiwana przez nas inwestycja.
Znaczàco poprawi bezpieczeƒstwo w naszej okolicy,
mamy nadziej´ ˝e ju˝ wkrótce b´dziemy cieszyç si´
oÊwietleniem ulicy Spokojnej i WiÊniowej.

���� Olszewnica Stara
Marysieƒki w remoncie
Ju˝ nied∏ugo mieszkaƒcy Olszewnicy Sta-
rej b´dà mogli u˝ywaç nowej, utwardzo-
nej ulicy Marysieƒki.
W ramach tej inwestycji przewidziano:
– usuni´cie warstwy humusu, krzaków
i zaroÊli w pasie poboczy drogi; 
– wykonanie robót ziemnych z transpor-
tem urobku na odleg∏oÊç 5 km; 
– wykonanie podbudowy z mieszanki kru-
szywa ∏amanego i naturalnego wraz z pro-
filowaniem i zag´szczeniem; 
– profilowanie poprzeczne i pod∏u˝ne ist-
niejàcej nawierzchni ˝wirowej wraz z za-
g´szczeniem; 

– wykonanie nawierzchni jezdni poprzez 4-
krotne powierzchniowe utrwalenie emul-
sjà asfaltowà kationowà i kamiennym-gra-
nitowym, p∏ukanym kruszywem ∏ama-
nym odpowiednich frakcji o wymaganych
cechach klasowych i gatunkowych; 
– uzupe∏nienia poboczy drogi mieszankà
kruszywa ∏amanego i naturalnego wraz
z profilowaniem i zag´szczeniem.
W zakresie przebudowy elementów istnie-
jàcej infrastruktury drogowej nale˝y
uwzgl´dniç wywóz i utylizacj´ materia∏ów
uzyskanych z rozbiórki.

Z ostatniej chwili. Przepraszamy za opóê-
nienie w zakoƒczeniu remontu ul. Mary-

sieƒki.Wykonawca za zw∏ok´ zostanie ob-
cià˝ony karami umownymi. Uk∏adanie ko-
lejnych warstw wymaga odpowiednich
warunków pogodowych.

nn opinia mieszkaƒca 
MARZENA SOCHOCKA 
To by∏a bardzo potrzebna in-
westycja, która cieszy
wszystkich mieszkajàcych
w Olszewnicy Starej przy ul. Marysieƒ-
ki. Nareszcie nie b´dzie do∏ów, tumanu
kurzu, a wiosnà i jesienià b∏ota. Miesz-
kam przy tej ulicy 10 lat, a sà osoby,
które czeka∏y na t´ inwestycj´ oko-
∏o 30 lat. W koƒcu si´ doczekaliÊmy.
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Bieganie

W sobot´
– 12 paêdziernika –
po raz pi´tnasty
na ulicach
Wieliszewa amatorzy
biegania sprawdzili
si´ na dystansie
2 i 5 km

Magdalena 
Pietrzak

Ju˝ od samego rana na boisko
przy Hali Sportowej przyby-
wali amatorzy biegania. Punk-

tualnie o godzinie 12 rozpoczà∏
si´ Bieg Rodzinny. Bieg∏y dzieci
z rodzicami, dziadkami przy asy-
Êcie dopingujàcych bliskich. Wy-
d∏u˝ona do 2 km trasa Biegu Ro-
dzinnego przebiega∏a przez cen-
trum miejscowoÊci i nadjeziorny
bulwar – dla wielu uczestników
trasa by∏a trudna, ale satysfakcja
z dobiegni´cia na met´ ogromna.
Nast´pnie, o godzinie 13, rozpo-
czà∏ si´ Bieg G∏ówny. Zawodnicy
mieli do pokonania dystans 5 km.
W zwiàzku z rewitalizacjà Jezio-
ra Wieliszewskiego i uporzàdko-
waniem jego brzegów Bieg Jesie-
ni wróci∏ na starà, choç zupe∏nie
nowà tras´. Zró˝nicowana tereno-
wo trasa Biegu G∏ównego zosta-
∏a poprowadzona przez centrum
Wieliszewa, skrajem kompleksu

leÊnego w okolicach ul. Willowej
oraz wzd∏u˝ Jeziora Wieliszew-
skiego. Po raz pierwszy równie˝
zosta∏ przeprowadzony elektro-
niczny pomiar czasu.

Nie pozostaje nam nic innego
jak ju˝ teraz zaprosiç Paƒstwa
na Bieg Wiosny 2014.

WYNIKI BIEGU JESIENI
do miejsca 3
BIEG JESIENI 2 KM
• Dziewczynki klasy I-III

1. ˚yczyƒska Natalia 
2. Szurgot Oliwia 
3. Ziemak Aleksandera 

• Chłopcy klasy I-III
1. Petrykowski Michał 
2. PiaÊcik Grzegorz 
3. Oleksik Maksymilian 

• Dziewczynki klasy IV-VI
1. Evkosh Sara 
2. Ptaszek Anna 
3. Bosacka Faustyna 

• Chłopcy klasy IV-VI
1. WiÊniewski Piotr 
2. Rynkun Sławek 
3. Krygier Michał 

• Bieg Rodzinny 
1. Kowalska Zuzanna, Michał 
2. Kownacki Igor, Paweł 
3. Kału˝na Magda, Ksi´˝ycka-Kału˝na

Julita 

BIEG JESIENI 5 KM
• OPEN K 

1. Baniak Katarzna 
2. Szadura Małgorzata 
3. Skłodowska-Jech Izabela 

• OPEN M 
1. Wichowski Jacek 
2. Szymborski Rafał 
3. Senior Glinka Krzysztof 

• Juniorka młodsza 
1. Klimczak Aleksandra 
2. Mikulska Katarzyna 
3. Młodawska Julia 

• Junior młodszy 
1. Kram Piotr
2. Karabin Patryk
3. Mosakowski Kuba

• Juniorka starsza 
1. Nikitin Anna 
2. Czupryna Agnieszka 

• Junior starszy
1. Wróblewski Daniel 
2. Karlak Mateusz 
3. ˚ołnierzak Mateusz 

• Seniorka 
1. Szadura Małgorzata 
2. Graczykowska El˝bieta 
3. Rynkun Dorota 

• Senior 
1. Glinka Krzysztof 
2. Âwistek Dariusz 
3. Baniak Jacek 

LESZEK KLEJMAN 
Mój udzia∏ w Biegach

organizowanych
w Wieliszewie

traktuj´ jako dobrà
zabaw´, bez wzgl´du

na wynik jaki
osiàgam na mecie.

B´d´ w nich
uczestniczy∏ dopóki

pozwoli mi na to
zdrowie. Mam wi´c
nadziej´, ˝e jeszcze

wiele takich imprez
przed mnà.

MA¸GORZATA SZADURA 
Plusami biegu jest zarówno mo˝liwoÊç startu ca∏ych rodzin, jak
i zró˝nicowana oraz wymagajàca trasa. A jeszcze okazuje si´, ˝e

dystans ok. 2 km dzieci sà w stanie pokonaç bez wi´kszego
problemu. W tym roku po raz pierwszy dokonano elektronicznego

pomiaru czasu. MyÊl´, ˝e dzi´ki temu frekwencja by∏a znacznie
wi´ksza. WÊród 31 kobiet w ró˝nym wieku zaj´∏am 2 miejsce,

a wÊród seniorek – czyli zawodniczek 40+ ogólnie zmieÊci∏am si´
w pierwszej czterdziestce zawodników (na 106 startujàcych),

czyli jest jeszcze nieêle. Moim sukcesem by∏o tak˝e to, ˝e bieg∏o
6 uczniów z ró˝nych klas i 3 stan´∏o na podium. Zach´cam
wszystkie panie z Gminy do startu w podobnym biegu ju˝

na wiosn´, tym bardziej, ˝e od niedzieli otwarta jest Êwietna
trasa biegowa w lesie. Po jej kilkudziesi´ciokrotnym pokonaniu

zwyci´stwo b´dzie mo˝liwe.

W niedziel´ – 13 paêdziernika – amatorzy biegania i Nordic Walking spotkali si´ i wspólnie otworzyli nowà tras´

Trasa Biegowa – Uroczysko
Poniatów otwarta!
Lasy w naszej Gminie to wyjàt-
kowe i wspania∏e miejsca dla
amatorów sportu, a nowe wy-
znaczone szlaki cieszà wszyst-
kich i podnoszà walory tury-
styczne naszej Gminy. Po ostat-
nim sukcesie, który towarzyszy∏
otwarciu trasy crossowej, otwo-
rzone zosta∏o nowe miejsce.
Tym razem spotkanie amatorów
zdrowego stylu ̋ ycia przebieg∏o
zdecydowanie w innym stylu.
Nie by∏o wyÊcigu, mierzenia
czasu, tylko wspólne sp´dzenie
niedzielnego popo∏udnia. By∏o

kameralnie i bardzo rodzinnie,
a trasy zarówno dla biegaczy
jak i amatorów Nordic Walking
zachwyci∏y. Po zakoƒczonym
treningu ka˝dy otrzyma∏ certy-
fikat pioniera trasy oraz mia∏
mo˝liwoÊç wylosowaç atrakcyj-
nà nagrod´! 

Zach´camy Paƒstwa do zdro-
wego stylu ˝ycia i zapraszamy
do korzystania z nowych szla-
ków, które odkrywajà pi´kno
naszej Gminy! 

nn Magdalena Pietrzak

Bieg Jesieni w Wieliszewie
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Unijne dotacje

Doszkó∏ Gminy trafi∏o 147 laptopów
z oprogramowaniem, 7 serwerów,
7 drukarek oraz inny drobny sprz´t.

ZapytaliÊmy wi´c naszà m∏odzie˝ oraz grono
pedagogiczne o opini´ na temat ró˝nicy w pro-
wadzeniu zaj´ç metodà tradycyjnà i tà na mia-
r´ XXI wieku.

– OsobiÊcie bardziej interesujà
mnie lekcje z komputerem, ponie-
wa˝ po pierwsze: lekcje sà znacz-
nie ciekawsze i bardziej interesu-
jàce, po drugie: na te zaj´cia nie
trzeba dêwigaç tylu ksià˝ek. Dla
mojej klasy lekcje z komputerem
zawsze b´dà ciekawsze. Uwa˝am,
˝e w dobie komputerów, smartfo-
nów, laptopów, uczenie si´ z trady-
cyjnych ksià˝ek jest nudne i nie-
ciekawe. O wiele wi´cej mo˝na za-
pami´taç uczàc si´ obrazowo – to
opinia Bartka, ucznia klasy III B
Gimnazjum w Wieliszewie.

Ju˝ teraz m∏odzie˝ naszych
szkó∏ dostrzega ró˝nice w prowa-
dzeniu lekcji. – Bardziej atrakcyjne wydajà mi
si´ lekcje, na których mam mo˝liwoÊç praco-
wania z komputerem, poniewa˝ jest na nich cie-
kawiej ni˝ na tradycyjnych lekcjach z ksià˝ka-
mi. Przy tym uwa˝am, ˝e na lekcjach zwyk∏ych
mo˝na si´ jednak wi´cej nauczyç. Mimo to lek-
cje z komputerami wydajà mi si´ fajniejsze
i ciekawsze. Mo˝na zajrzeç do internetu i coÊ
sprawdziç, dowiedzieç si´ lub przeczytaç coÊ
ciekawego lub potrzebnego do lekcji. Lekcje
tradycyjne wydajà mi si´ bardziej pouczajàce,
ale bardziej lubi´ lekcje z komputerem – Li-
dia Walecka, uczennica Szko∏y Podstawowej
w Janówku.

Micha∏ Majewski (równie˝ uczeƒ Szko∏y
w Janówku) doszed∏ do wniosku, ˝e lekcje z wy-
korzystaniem tablicy interaktywnej czy lapto-
pów mogà byç o wiele ciekawsze dla uczniów
ni˝ lekcje tradycyjne. Uczeƒ mo˝e lepiej zapa-
mi´tywaç informacje zdobyte na lekcji kompu-
terowej, ale wszystko trzeba robiç z umiarem.
Gdy takich zaj´ç b´dzie zbyt du˝o, uczeƒ mo-
˝e zaczàç gorzej si´ uczyç, poniewa˝ korzysta-
nie ze sprz´tu nie b´dzie dla niego przyjemno-
Êcià, a gdy lekcje te b´dà np. dwa razy w tygo-
dniu – nauka b´dzie przyjemnoÊcià, b´dziemy
si´ uczyç przez cz´Êciowà zabaw´.

A co sàdzà o mo˝liwoÊci wykorzystania no-

woczesnych technologii nieco starsi. Oto opinie
Grona Pedagogicznego:

– Komputery na zaj´ciach to teraz codzien-
noÊç. Ucz´ historii i wiedzy o spo∏eczeƒstwie.
Realizujàc jakikolwiek temat, korzystam z pro-
gramów multimedialnych, filmów historycznych
przeplatanych wyk∏adem i pogadankà. Standar-

dem sta∏y si´ lekcje
z ciekawymi prezenta-
cjami multimedialny-
mi – Edyta Werem-
czuk, Gimnazjum
w Wieliszewie,

Pozytywnie wypo-
wiadajà si´ równie˝
Dyrektorzy Szkó∏ Gmi-
ny Wieliszew: – Kom-
puter wraz z odpowied-
nim edukacyjnym
oprogramowaniem
m u l t i m e d i a l n y m
znacznie podnosi efek-
ty nauczania, wyzwala
du˝e zainteresowanie

i aktywnoÊç uczniów.Atrakcyjna forma i cieka-
wa fabu∏a programów pozwala uprzyjemniç na-
uk´ oraz wzmóc u dzieci motywacj´ do çwiczeƒ,
nie zastàpi jednak ca∏kowicie z∏o˝onego proce-
su nauczania i uczenia si´. Zauwa˝y∏am, ˝e za-
stosowanie komputera znacznie podnosi efek-
ty nauczania oraz wyzwala du-
˝e zainteresowanie
i aktywnoÊç uczniów w porów-
naniu z innymi Êrodkami dy-
daktycznymi. Uczniowie ba-
wiàc si´ przyswajajà sobie po-
kaêny zasób wiedzy
i umiej´tnoÊci. Cz´sto przej-
Êcie do nast´pnego poziomu
gry edukacyjnej wyzwala
w dziecku takà potrzeb´ zdo-
bycia wiedzy dla osiàgni´cia
celu, jakiej nigdy by si´ nie
uzyska∏o tradycyjnymi meto-
dami nauczania – Pani Ma∏go-
rzata Wyszyƒska, Dyrektor
Szko∏y Podstawowej w Olszew-
nicy.

– Komputer na lekcji to
oczywiÊcie uatrakcyjnienie
oferty edukacyjnej.To równie˝
przybli˝enie jej do normal-

nych dzisiejszych warunków, w jakich rozwija
si´ m∏ode pokolenie, gdy˝ Êrodki IT w wi´kszo-
Êci domów nie sà ju˝ czymÊ „ponad stan” tyl-
ko normà, takà jak radio czy telewizor. Bez skru-
pu∏ów stwierdzam, ˝e nauka
z komputerem to po∏àczenie
obowiàzku i przyjemnoÊci.
Uczniowie o wiele szybciej
zapami´tujà nowy materia∏
i potrafià swobodniej pos∏u-
giwaç si´ nowymi faktami
i poj´ciami – mówi Pan Mi-
ros∏aw Sieradzki, Dyrektor
Zespo∏u Szkó∏ w Wieliszewie.

Nasuwa si´ jednak pyta-
nie, czy iloÊç sprz´tu, który
jest w szko∏ach, jest wystar-
czajàca? 

– Na t´ chwil´ liczba kom-
puterów jest wystarczajàca,
ale nigdy nie jest tak dobrze,
˝eby nie mog∏o byç lepiej.
Wiadomo, ˝e technika stale
idzie do przodu (np. nowe oprogramowanie wy-
muszajàce coraz lepszà konfiguracj´ sprz´to-
wà), a po kilku latach sprz´t si´ zu˝ywa, wi´c
istnieje sta∏a koniecznoÊç jego wymiany – do-
daje Pan Miros∏aw Sieradzki, Dyrektor Zespo-
∏u Szkó∏ w Wieliszewie.

Jednak „Wieliszewski Internet” to nie tylko
sprz´t dla szkó∏, to rów-
nie˝ sprz´t komputero-
wy dla mieszkaƒców,
którzy ze wzgl´du
na trudnà sytuacj´ fi-
nansowà nie mogli so-
bie pozwoliç na jego
zakup. Osiemdziesiàt
gospodarstw domo-
wych pod koniec waka-
cji otrzyma∏o zestawy
komputerowe, wyposa-
˝one w niezb´dne
oprogramowanie oraz
drukarki.

Czy sà zadowoleni?
– Gmina Wieliszew

wysz∏a naprzeciw
mieszkaƒcom b´dà-
cym w trudnych sytu-
acjach rodzinnych
i materialnych. Dzi´ki

zaanga˝owaniu wielu osób, przygotowujàcych
projekt,,Wieliszewski Internet”, zarówno mo-
ja jak i inne rodziny majà mo˝liwoÊç korzysta-
nia z internetu. G∏ównym powodem, sk∏ania-

jàcym mnie do z∏o˝enia
wniosku, by∏a sytuacja ro-
dzinna, która nie pozwala-
∏a mi na mo˝liwoÊç zakupu
nowego sprz´tu kompute-
rowego. Tym bardziej tak
dobrej jakoÊci, jaki otrzy-
maliÊmy w ramach projek-
tu. WiadomoÊç, ˝e znala-
z∏am si´ wÊród osób zakwa-
lifikowanych, bardzo
ucieszy∏a zarówno mnie jak
i mojà rodzin´, poniewa˝
internet bardzo u∏atwia ̋ y-
cie. A przede wszystkim
jest bardzo pomocny dzie-
ciom w nauce. Korzystajàc
z internetu najwi´cej cza-
su przy komputerze sp´dza-

jà dzieci. Choç nie b´d´ ukrywa∏a, ˝e zarów-
no ja, jak i mà˝ te˝ korzystamy z internetu,
za pomocà którego mà˝ szuka pracy. JesteÊmy
wdzi´czni za zakwalifikowanie do udzia∏u
w projekcie – mówi Agnieszka Soƒta.

– WiadomoÊç o tym, ˝e znalaz∏am si´
w gronie osób zakwalifikowanych do udzia∏u
w projekcie, bardzo mnie ucieszy∏a. Dzieci
równie˝ ucieszy∏y si´ z nowego sprz´tu, któ-
ry postanowi∏am wstawiç do ich pokoju. Ze
sprz´tu jak i z samej sieci korzystajà prawie
wszyscy domownicy, ale przede wszystkim
dzieciaki. Dzi´ki sieci majà sta∏y kontakt z ró-
wieÊnikami.Wykorzystujà jà te˝ do nauki, po-
niewa˝ to tu mogà znaleêç wszystkie potrzeb-
ne im informacje. Ja najcz´Êciej korzystam,
gdy chc´ przeczytaç najnowsze informacje
z kraju i ze Êwiata lub aktualnoÊci z ˝ycia
szkó∏, do których ucz´szczajà moje dzieci Ko-
rzystam te˝, gdy chc´ skontaktowaç si´ z na-
uczycielami moich dzieci, poniewa˝ nie zawsze
mog´ osobiÊcie stawiç si´ w szkole, co jest bar-
dzo wygodne. Jestem bardzo zadowolona – Do-
rota Szurgot

W∏adze Gminy zapewniajà o dalszych dzia-
∏aniach na rzecz pozyskiwania Êrodków ze-
wn´trznych na informatyzacj´ w nowej per-
spektywie finansowej 2014–2020 by∏o równie
skuteczne jak do tej pory. nn  

O projekcie
„Wieliszewski
Internet” pisaliÊmy
wielokrotnie. Tym
razem
postanowiliÊmy
sprawdziç, co o tej
inicjatywie sàdzà Ci,
z myÊlà o których
powstał ten projekt 

Monika Âwiegoda

RENATA
KORNATOWSKA, 
SP w Janówku

Wykorzystanie komputerów

przez uczniów podnosi

efektywnoÊç nauczania.

Wp∏ywa aktywizujàco na ten

proces, lepsza motywacja

uczniów podnosi wyniki

nauczania.

MA¸GORZATA
WYSZY¡SKA, 
SP w Olszewnicy

Komputer wraz z odpowiednim

edukacyjnym oprogramowaniem

multimedialnym znacznie podnosi

efekty nauczania, wyzwala du˝e

zainteresowanie i aktywnoÊç

uczniów. 

Atrakcyjna forma i ciekawa fabu∏a

programów pozwala uprzyjemniç

nauk´ oraz wzmóc u dzieci

motywacj´ do çwiczeƒ, nie zastàpi

jednak ca∏kowicie z∏o˝onego

procesu nauczania i uczenia si´. 

MIROS¸AW
SIERADZKI,
Dyrektor Zespo∏u
Szkó∏ w Wieliszewie

Bez skrupu∏ów stwierdzam, ˝e

nauka z komputerem to

po∏àczenie obowiàzku i

przyjemnoÊci. Uczniowie o

wiele szybciej zapami´tujà

nowy materia∏ i potrafià

swobodniej pos∏ugiwaç si´

nowymi faktami i poj´ciami.

„Wieliszewski Internet” – na miar´ XXI wieku
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Ekologia

Idea wspólnego sadzenia drzew zro-
dzi∏a si´ ju˝ w 1872 roku z inicja-
tywy amerykaƒskiego mi∏oÊnika

przyrody Juliusa Mortona. Zaapelo-
wa∏ on wówczas do swoich rodaków,
by ka˝dy, kto mo˝e – zasadzi∏ drzewo,
Êwi´tujàc tym samym Dzieƒ Drzewa.
Swojà koncepcj´ argumentowa∏ tym,
˝e „inne Êwi´ta s∏u˝à jedynie przypo-
mnieniu, drzewa zaÊ wskazujà
na przysz∏oÊç”. Âwi´to szybko si´
przyj´∏o nie tylko w Ameryce, ale te˝

w innych krajach na ca∏ym Êwiecie.
Od 2002 roku Dzieƒ Drzewa obcho-
dzony jest równie˝ w Polsce. W tym
roku do Êwi´towania do∏àczy∏y rów-
nie˝ dzieci z eko-grup ze szkó∏ i przed-
szkoli z terenu Gminy Wieliszew. Za-
nim jednak m∏odzi ekolodzy zabrali
si´ za to zadanie, odbyli w szko∏ach
specjalne lekcje, podczas których do-
wiedzieli si´, co dajà nam drzewa
i dlaczego powinniÊmy o nie dbaç.
Po tak gruntownym przygotowaniu

teoretycznym przyszed∏ czas na prak-
tyk´.

W piàtkowe przedpo∏udnie wszyst-
kie eko-grupy z ¸ajsk, Skrzeszewa
i Wieliszewa zgromadzi∏y si´ t∏umnie
pod Urz´dem Gminy, by stamtàd wraz
z wójtem gminy wyruszyç na Al. So-
lidarnoÊci. Wzd∏u˝ ca∏ej ulicy czeka-
∏y ju˝ sadzonki drzew: robinia akacjo-
wa „Umbraculifera” i klon zwyczaj-
ny „Globosum”. Pracownicy Referatu
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji

nieco u∏atwili dzieciom zadanie i dla
ka˝dej sadzonki wykopali wczeÊniej
do∏ek w odpowiednim miejscu.Wszy-
scy zgromadzeni najpierw obejrzeli
pokazowe sadzenie drzewka, po czym
zabrali si´ do pracy. Jako pierwszy
swój klon zasadzi∏ wójt Pawe∏ Kow-
nacki. OczywiÊcie nie oby∏o si´ bez
pomocy eko-dzieciaków, dla których
sadzenie drzew okaza∏o si´ niesamo-
wità atrakcjà. Niektórzy posadzili
wi´cej ni˝ jedno drzewko i ch´tnie

pomagali m∏odszym kole˝ankom i ko-
legom.

Na pamiàtk´ wieliszewskiej ak-
cji ju˝ niebawem przy ka˝dym
drzewku stanie tabliczka z imie-
niem i nazwiskiem osoby, która je
zasadzi∏a.W ÊwiadomoÊci dzieci zaÊ
pozostanie wra˝enie, ˝e troska
o przyrod´ to tak˝e Êwietna zaba-
wa i warto czasem poÊwi´ciç swój
czas i energi´, by zrobiç coÊ po˝y-
tecznego dla Êrodowiska.

O transport dzieci w trakcie akcji
zadba∏a firma Polonus, która nieod-
p∏atnie przywioz∏a i odwioz∏a m∏o-
dych ekologów.

Z okazji Dnia Drzewa
11 paêdziernika nasze
eko-dzieciaki
uczestniczyły w akcji
sadzenia drzew,
zorganizowanej
w Gminie Wieliszew.
W wydarzeniu udział
wziàł tak˝e Wójt Gminy
Wieliszew – Paweł
Kownacki, który nie
tylko zasadził własne
drzewo, ale równie˝
pomagał w pracy
dzieciom. W sumie
zasadzono
około 80 drzewek 

Anna Sajnog

Do programu „Jestem EKO!” do∏àczy∏a kolejna grupa. Tym razem
szeregi m∏odych ekologów gminy Wieliszew zasili∏y czwartoklasistki
z kó∏ka ekologicznego ze szko∏y podstawowej w Skrzeszewie

Skrzeszew te˝ jest EKO
Spotkanie inauguracyjne z udzia-
∏em pracowników Referatu
Ochrony Ârodowiska i Rolnictwa
Urz´du Gminy odby∏o si´ 7 paê-
dziernika. Dziewczynki z dwóch
klas czwartych: A i B ze szko∏y
w Skrzeszewie, majà ju˝ ca∏kiem
sporà wiedz´ z zakresu ekologii.
Podczas spotkania inauguracyjne-
go przeÊciga∏y si´ w pomys∏ach,
jak dbaç o Êrodowisko naturalne.
Okaza∏o si´, ˝e nie sà im obce za-
sady segregacji odpadów, wiedzà
doskonale, co to jest recykling
i jak trzeba post´powaç z odpada-
mi niebezpiecznymi, jakimi sà np.
zu˝yte baterie. M∏ode ekolo˝ki po-
da∏y wiele przyk∏adów, jak na co
dzieƒ mo˝na dbaç o czystoÊç wo-
dy i powietrza, a tak˝e jak oszcz´-
dzaç energi´ elektrycznà i wod´
podczas zwyczajnych czynnoÊci
domowych.

Eko-dziewczyny zosta∏y odzna-
czone plakietkà z logo Czystej
Gminy Wieliszew i otrzyma∏y
ma∏y upominek w postaci eduka-
cyjnych plakatów. Jednak, jak
podkreÊli∏a opiekunka eko-grupy
Ma∏gorzata Szadura, uczestnic-
two w programie to nie tylko
przyjemnoÊci, ale te˝ ci´˝ka pra-
ca. Wszystkie dziewczynki obie-
ca∏y rzetelnie poszerzaç swojà
wiedz´ z zakresu ekologii i wpro-
wadziç w swoim ˝yciu kilka pro-
stych zasad, pomocnych w trosce
o Êrodowisko. nn Anna Sajnog

AA˝̋  ttrrzzyy  kkllaassyy  zz  ZZeessppoo∏∏uu  SSzzkkóó∏∏  ww  ¸̧aajjsskkaacchh  ddoo∏∏ààcczzyy∏∏yy  ddoo  pprrooggrraammuu

„„JJeesstteemm  EEKKOO!!””

EKO-dzieciaków jest coraz wi´cej
Dwie zerówki i klasa II B posta-
nowi∏y poszerzaç swojà wiedz´
z zakresu ekologii i dawaç przy-
k∏ad swoim kolegom i kole˝an-
kom. Podczas spotkania inaugura-
cyjnego okaza∏o si´, ˝e nawet naj-
m∏odsze dzieci dobrze wiedzà, jak
chroniç Êrodowisko.

Szko∏a w ¸ajskach to obecnie
najsilniejsza grupa w naszym
eko-projekcie. Z poczàtkiem paê-
dziernika do programu przystàpi-
∏y zerówki A i B pod opiekà Iwo-
ny Banaszek i Ewy Wójcik oraz
nieco starsze dzieci z klasy II B
Izabeli Kownackiej.

Uczniowie bardzo aktywnie
uczestniczyli w lekcji inaugura-
cyjnej. Opowiadali, jak na co
dzieƒ troszczà si´ o Êrodowisko
i dlaczego jest to takie wa˝ne.
Podczas krótkiego spotkania po-
ruszona zosta∏a mi´dzy innymi
kwestia segregacji odpadów.
Szczególnie starsze dzieci Êwiet-
nie orientowa∏y si´, które Êmieci
powinny trafiaç do jakiego kolo-
ru worka. Nikt te˝ nie mia∏ wàt-
pliwoÊci, ˝e papierki po cukier-
kach nie mogà byç wyrzucane
na ulic´, do rzeki, czy jeziora.

Na zakoƒczenie spotkania ka˝-
dy uczeƒ otrzyma∏ plakietk´ „Je-
stem EKO!”. Wszyscy obiecali
nosiç swoje odznaki podczas wy-
darzeƒ ekologicznych i tematycz-
nych wycieczek. Ka˝dej klasie

wr´czone zosta∏y te˝ plakaty, do-
skonale obrazujàce proces recy-
klingu. Z pewnoÊcià b´dà one
przydatne w dalszej edukacji
ekologicznej.

nn Anna Sajnog

PPaaêêddzziieerrnniikk  ttoo mmiieessiiààcc  ddoobbrrooccii  ddllaa

zzwwiieerrzzààtt..  44  ppaaêêddzziieerrnniikkaa  pprrzzyyppaaddaa

rróówwnniiee˝̋  ÂÂwwiiaattoowwyy  DDzziieeƒƒ  ZZwwiieerrzzààtt  

Âwiatowy Dzieƒ
Zwierzàt 
Z tej okazji dzieci z eko-grup, tworzonych w pla-
cówkach edukacyjnych z terenu gminy Wieliszew,
odby∏y niecodzienne spotkania z lekarzem wete-
rynarii, a tak˝e przeprowadzi∏y zbiórk´ karmy dla
najbardziej potrzebujàcych pupili.

Zarówno maluchy z Przedszkola Samorzàdo-
wego w Wieliszewie, jak i starsze dzieci z Zespo-
∏u Szkó∏ w ¸ajskach bardzo entuzjastycznie
przywita∏y doktora Miros∏awa Kado z lecznicy we-
terynaryjnej. Podczas spotkaƒ nasi m∏odzi ekolo-
dzy dowiedzieli si´ wielu ciekawych rzeczy na te-
mat opieki nad zwierz´tami. Doktor Kado opowie-
dzia∏ m.in. czego nasze pupile absolutnie nie
powinny jeÊç, ile lat w przeliczeniu na wiek ludz-
ki majà psy i koty, a tak˝e jak mogà objawiaç si´
choroby, które powinny sk∏oniç nas do wizyty z na-
szym pupilem w lecznicy. Dzieci mia∏y wiele py-
taƒ dotyczàcych nie tylko opieki nad domowymi
zwierz´tami, ale równie˝ pracy lekarza weteryna-
rii. Chcia∏y dowiedzieç si´, jakie gatunki zwierzàt
leczy ich goÊç, a tak˝e co trzeba zrobiç, by w przy-
sz∏oÊci równie˝ zostaç weterynarzem. Na zakoƒ-
czenie spotkania ka˝da eko-grupa otrzyma∏a
od doktora plansze edukacyjne, a od Urz´du Gmi-
ny tematyczne kolorowanki i wykreÊlanki.

Âwiatowy Dzieƒ Zwierzàt to tak˝e dobra oka-
zja, by wspomóc bezdomne, najbardziej potrze-
bujàce zwierz´ta. Przeprowadzona przez eko-gru-
py zbiórka karmy, koców i innych przydatnych
w schroniskach rzeczy zakoƒczy∏a si´ sukcesem.
Nasze eko-dzieciaki zebra∏y ponad 60 kg suchej
karmy, puszki, koce, ko∏derki oraz zabawki, któ-
re trafià do schroniska dla bezdomnych zwierzàt
w schroniskach. nn AS

Sadzimy drzewa – dbamy o Êrodowisko

HARMONOGRAM MOBILNEJ ZBIÓRKI NIEBEZPIECZNYCH ODPADÓW

Dnia 30.10.2013 r. zorganizowana zosta-
nie mobilna zbiórka niebezpiecznych od-
padów, takich jak: rozpuszczalniki, kwa-
sy, alkalia, lampy, ̋ arówki, oleje, tłuszcze,
farby, tusze, Êrodki ochrony roÊlin itp. Ka˝-
dy mieszkaniec naszej Gminy mo˝e skutecz-
nie pozbyç si´ niepotrzebnych i zalegajàcych
odpadów niebezpiecznych, wystarczy tylko
je dowieêç do miejsca zbiórki.

Samochód z firmy odbierajàcej odpady b´dzie podje˝d˝ał w wyznaczone miejsca według
poni˝szego harmonogramu :

8.15 – 9.00 Wieliszew, ul. Modliƒska 1,  parking przy Urz´dzie Gminy
9.15 – 10.00 Łajski, ul. Stanisława Moniuszki 2, Gminny OÊrodek Kultury

10.15 – 11.00 Skrzeszew, ul. KoÊcielna 74, parking przy Remizie OSP
11.15 – 12.00 Kałuszyn, ul. Mickiewicza, parking przy Kapliczce
12.15 – 13.00 Krubin, ul. W. Witosa 30, Remiza OSP 

zbiórka 30 paêdziernika
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We wrzeÊniu odbyło
si´ ostatnie, czwarte
spotkanie w ramach
mi´dzynarodowego
projektu WILL,
w którym Gmina
Wieliszew brała
udział

Weronika Dzi´gielewska

Wterminie od 5 do 13 wrze-
Ênia przedstawiciele Sto-
warzyszeƒ z terenu

Gminy Wieliszew brali udzia∏
w ostatnim spotkaniu w ramach
mi´dzynarodowego projektu
WILL, które odby∏o si´ we W∏o-
szech, w Gminie Orte, której re-
prezentanci sà twórcami projek-
tu. Naszà gmin´ reprezentowali
przedstawiciele stowarzyszeƒ:
Aktywni Dla ̧ ajsk, Kó∏ka Rolni-
czego w Micha∏owie-Reginowie,
¸ajski Klub Sportowy, M∏odzi dla
Rozwoju eMka, Ludzi Aktyw-
nych z Olszewnicy Starej oraz Sto-
warzyszenia Âw. Bart∏omieja. Pod-
czas dwóch dni konferencji ka˝de
Paƒstwo prezentowa∏o dzia∏al-
noÊç wolontariackà swoich Stowa-
rzyszeƒ, dzi´ki czemu mo˝na by-
∏o lepiej poznaç praktyki, jakie
stosowane sà u naszych zagranicz-
nych przyjació∏. W trakcie kolej-
nych dni mieliÊmy okazj´ zwie-
dziç miejsca, gdzie archeolodzy
wolontariusze z Orte prowadzà
prace majàce na celu odkrywanie
kolejnych historycznych obsza-
rów. Jednym z nich sà groby,
w których Etruskowie chowali
swoich bliskich. Innà ciekawost-

kà, która zrobi∏a wyjàtkowe wra-
˝enie na uczestnikach, by∏o zwie-
dzanie „podziemi Orte”. We-
wnàtrz klifu, na którym usytu-
owana jest starówka, znajdujà si´
wykopaliska si´gajàce jeszcze
czasów Etrusków. Podziemne mia-
sto, które zwiedzali uczestnicy,
obejmowa∏o podziemne koryta-
rze i pomieszczenia mieszkalne,
ale równie˝ kanalizacj´, go∏´bni-
ki, spichlerze itp. GoÊcie zwiedza-
li równie˝ Muzeum ze starymi
mozaikami, obrazami, szatami li-
turgicznymi itp., zlokalizowane
w budynku koÊcio∏a. Nast´pnie
nasza delegacja wzi´∏a udzia∏

w uroczystoÊciach poÊwi´conych
podpisaniu porozumienia part-
nerskiego mi´dzy w∏oskà gminà
Orte a cypryjskim Idalionem.
Podczas uroczystoÊci odby∏a si´
równie˝ prezentacja ksià˝ki
„Miasto pod miastem.Analiza ba-
daƒ podziemi Orte”. Nast´pnego
dnia goÊcie wzi´li udzia∏ w histo-
rycznej paradzie, która przemie-
rza∏a ulicami miasta i by∏a oce-
niania przez jury, które bra∏o
pod uwag´ ka˝dy szczegó∏ wyglà-
du uczestników parady. Nawet
dwie osoby z naszej delegacji
mia∏y okazj´ wziàç czynny udzia∏
w paradzie i przejÊç w historycz-

nych strojach przez miasto. Kolej-
nego dnia spotkania nasza dele-
gacja odwiedzi∏a w∏oskie gminy
Celeno i Castilione w Tewerinie,
które równie˝ bra∏y udzia∏ w pro-
jekcie, jak równie˝ odwiedzi∏a
siedzib´ W∏oskiego Czerwonego
Krzy˝a i Ochrony LudnoÊci, któ-
rych cz∏onkowie sà równie˝ wo-
lontariuszami. Specjalnie dla za-
proszonych goÊci przygotowali
pokaz ratowania poszkodowa-
nych w wypadku.W trakcie poby-
tu we W∏oszech nasi przedstawi-
ciele mieli równie˝ okazj´ zwie-
dziç Rzym oraz pi´knà Florencj´,
które zachwyci∏y wszystkich swo-

jà architekturà.W trakcie dwulet-
niej wspó∏pracy mi´dzy uczestni-
kami projektu nawiàza∏a si´ nie-
zwyk∏a wi´ê. By∏a to okazja
do wymiany doÊwiadczeƒ w za-
kresie wolontariatu i podzielenia
si´ najlepszymi praktykami dla
zwi´kszenia zrozumienia jego
wartoÊci. Ponadto by∏a to okazja
do poznania i zrozumienia ró˝nic
kulturowych. Dzi´ki projektowi
nawiàza∏o si´ wiele znajomoÊci
mi´dzy uczestnikami, które ma-
my nadziej´ przyniosà efekty
w postaci kolejnych wspólnych
inicjatyw.

nn

Projekt WILL zakoƒczony

Jak to si´ sta∏o, ˝e zainteresowa∏a si´
Pani produkcjà serów?
Technik´ produkcji tego konkretnego
sera pozna∏am b´dàc na Cyprze jako
uczestnik projektu „WILL – wolonta-
riat na poziomie lokalnym i Unii Eu-
ropejskiej”. Jednym z za∏o˝eƒ tego pro-
jektu by∏o poznanie kultury i trady-
cji paƒstw bioràcych w nim udzia∏.
W ramach tego za∏o˝enia rodowite
mieszkanki Idalionu wraz z uczestni-
kami projektu przygotowywa∏y trady-
cyjne potrawy cypryjskie, w tym ser
halloumi. Po powrocie do domu posta-
nowi∏am spróbowaç odtworzyç pozna-
ny przepis.
Czy wyprodukowanie sera jest tech-
nicznie trudne, czy mo˝e nam Pani
zdradziç sekret produkcji?
Proces produkcji nie jest mo˝e tech-
nicznie trudny, jednak wymaga spo-
ro czasu i cierpliwoÊci. Âwie˝e mleko
ogrzewam, nast´pnie dodaj´ pod-
puszczk´ i zostawiam w cieple. Po od-
powiednim czasie mleko wyglàda jak
galareta, wtedy je kroj´ i podgrzewam,
aby skrzep oddzieli∏ si´ od serwatki.
Zbite kawa∏ki odcedzam na sicie,
a po odciekni´ciu kroj´ na porcje, któ-
re zagotowuj´ w serwatce. Wystudzo-
ne kawa∏ki zalewam solankà i prze-
chowuj´ nawet kilka tygodni w lodów-
ce. Proces ten nadaje niezwyk∏e
w∏aÊciwoÊci, a mianowicie ser ten mo˝-
na grillowaç lub sma˝yç i nie traci on
swego kszta∏tu.
Czy Pani przepis mo˝na modyfiko-
waç, zmieniaç sk∏adniki?
Mój przepis ju˝ jest modyfikacjà ory-
gina∏u, poniewa˝ Cypryjczycy u˝ywa-

jà mleka owczego i koziego, ja nato-
miast jedynie krowiego. Co do innych
zmian, to eksperymentuj´ z ró˝nymi
smakami. Jak dotàd robi∏am ser z ba-
zylià, tymiankiem, mi´tà, ale te˝
z chili i czosnkiem, sà te˝ fani sera
„czystego”, czyli jedynie z solà. JeÊli
ktoÊ ma ciekawe pomys∏y na nowe po-
∏àczenia, to prosz´ o propozycje, ch´t-
nie wypróbuj´.
Czy ma Pani testera nowych sma-
ków? A jeÊli nie to, gdzie si´ mo˝na
zapisaç?
Testerów werbuj´ na bie˝àco, jeÊli
wpadnie mi do g∏owy jakiÊ pomys∏, to
testuj´ go na rodzinie, znajomych. Sà
te˝ osoby, które o serze dowiadujà si´
pocztà pantoflowà lub z internetu, sà
nim zainteresowane i wtedy zapra-
szam je do domu na degustacj´.
O ka˝dej produkcji informuj´ przez fa-
cebook (strona „ser skrzeszewski”)
i przez t´ stron´ mo˝na si´ ze mnà kon-
taktowaç, zg∏aszaç do „testowania”
lub zadawaç pytania.

Czy jest to jakiÊ Pani pomys∏ na sie-
bie, zaj´cie na przysz∏oÊç?
Pomys∏ów na siebie mam mnóstwo
i co jakiÊ czas pojawiajà si´ kolejne.
Nie mog∏abym nic nie robiç i pozwa-
laç, by ˝ycie przecieka∏o mi mi´dzy
palcami. Produkcja sera jest w tej
chwili moim hobby, daje mi du˝o ra-
doÊci i pozwala poznaç wielu fanta-
stycznych ludzi.W tym momencie nie
umiem powiedzieç, czy zdecyduj´ si´,
aby by∏o to sposobem na ˝ycie. Nieste-
ty, polska biurokracja i prawo zniech´-
cajà do zak∏adania dzia∏alnoÊci gospo-
darczej, ale kto wie... Obecnie ser pro-
dukuj´ jedynie dla przyjemnoÊci,
swojej i innych.

nn Rozmawia∏a Magdalena
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Nasz talent

W tym wydaniu gazety spotykamy si´ z AGNIESZKÑ OLEKSIAK, 
która na Do˝ynkach Gminnych 2013 zachwyci∏a jury Serem Skrzeszewskim
– o jej planach na przysz∏oÊç, pomys∏ach i nie tylko

Pierwszy sukces – nagroda 
na do˝ynkach gminnych 2013
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Odsamego rana na tras´
crossowà przyje˝d˝ali
kolarze z ca∏ej Polski,

bo okazja zmierzenia si´ z wielo-
krotnà medalistkà igrzysk olim-
pijskich, mistrzostw Êwiata i Eu-
ropy i aktualnà mistrzynià Êwia-
ta MTB, to nie lada gratka dla
amatorów kolarstwa.

Punktualnie o godzinie 10.30
Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏
Kownacki, Przewodniczàcy Rady
Gminy Wieliszew Marcin Fabi-
siak, Prezes Merida Polska Walde-
mar Chrapek, Cezary Zamana
oraz Gunn-Rita Dahle Flesjaa
uroczyÊcie przeci´li wst´g´ i otwo-
rzyli tras´ crossowà. Wszyscy
obecni na otwarciu zawodnicy
mieli mo˝liwoÊç przejechania si´
i zapoznania z ukszta∏towaniem
i poziomem trudnoÊci tego wyjàt-
kowego miejsca.

Nast´pnie o godzinie 11.30 roz-
poczà∏ si´ przejazd na czas. Gunn-
-Rita Dahle Flesjaa jako pierwsza
przejecha∏a przez lini´ startu, po-
tem wyruszy∏ Cezary Zamana,
a jako trzeci wystartowa∏ Wójt
Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownac-
ki. Zawodnicy ruszali co trzydzie-
Êci sekund i dzi´ki firmie Czaso-
mierzyk ka˝dy mia∏ mo˝liwoÊç
sprawdzenia, ile dok∏adnie zajmu-
je przejechanie Wieliszewskiej
Trasy Crossowej. Liczy∏o si´ prze-
kroczenie maty s∏u˝àcej do pomia-
ru na stracie i przekroczenie ma-
ty znajdujàcej si´ na mecie. Dzi´-
ki znakomitemu prowadzeniu
imprezy przez Adama Probosza
wszyscy punktualnie startowali,
nie by∏o opóênieƒ i mimo wysokiej
frekwencji start zawodników odby∏
si´ bez ˝adnych przeszkód. Po za-

koƒczonym wyÊcigu na wszyst-
kich uczestników czeka∏y napoje
energetyczne, batoniki i banany,
a w Centrum Kultury w ¸ajskach
po˝ywny makaron i napoje.

Kolejnym punktem tego dnia
by∏a konferencja, która odby∏a si´
w Centrum Kultury w ¸ajskach.
Rozpoczà∏ jà Wójt Gminy Wieli-
szew, który przywita∏ wszystkich
zgromadzonych goÊci, a nast´pnie
przedstawi∏ nowà map´ naszej
Gminy, adresowanà do wszystkich
osób, które chcà aktywnie sp´dzaç
czas. Nast´pnie g∏os zabra∏ Prezes
Merida Polska Waldemar Chrapek
oraz Cezary Zamana. Nale˝y jed-
nak przyznaç, ˝e wszyscy czekali
na mo˝liwoÊç zadawania pytaƒ
mistrzyni Êwiata. Gdy tylko Gunn-
-Rita Dahle Flesjaa przywita∏a
si´ z zebranymi, z publicznoÊci za-
cz´∏y padaç pierwsze pytania.
Uczestnicy konferencji pytali o to,
czy medalistce olimpijskiej podo-
ba si´ w Polsce, dlaczego zdecydo-
wa∏a si´ na kolarstwo, czy podoba-
∏a si´ jej trasa, pada∏y równie˝ py-
tania techniczne dotyczàce
rowerów i wiele innych.

Po zakoƒczeniu konferencji na-
stàpi∏a dekoracja zwyci´zców
i wspólne zdj´cia. Zainteresowani
mogli równie˝ obejrzeç najnowsze
modele rowerów Merida, jednej
z czo∏owych marek rowerów
na Êwiecie. Dost´pny by∏ równie˝
model Gunn-Rity Dahle Flesji
w t´czowych barwach tegorocznej
mistrzyni Êwiata, a tak˝e pozosta-
∏e rowery jej grupy – Multivan Me-
rida Biking Teamu. Zobaczyç mo˝-
na by∏o tak˝e rowery Lampre-Me-
rida, szosowej grupy, w barwach
której startuje czo∏owy polski ko-
larz Przemys∏aw Niemiec, ambasa-
dor Meridy w Polsce. Dost´pny by∏
równie˝ model Meridy, na którym
Cezary Zamana jako ostatni Po-
lak wygra∏ Tour de Pologne.

Ostatnim punktem tego dnia by-
∏a mo˝liwoÊç uzyskania autografu
Gunn-Rity Dahle Flesji i chwila
osobistej rozmowy.

Zapraszamy Wszystkich Paƒ-
stwa do zmierzenia si´ z nowà tra-
sà crossowà oraz po nowe mapki
dost´pne w Urz´dzie Gminy
w pok. nr 9.

nn

W sobot´,
5 paêdziernika tylko
w Wieliszewie mo˝na
był zmierzyç si´
na trasie z aktualnà
mistrzynià Êwiata
Gunn-Rità 
Dahle Flesjà

Magdalena Pietrzak

nn opinia uczestnika

PIOTR KNAPCZYK
– mieszkaniec Gminy Wieliszew

z najlepszym czasem na trasie crossowej

Otwarcie trasy XC w Wieliszewie to wydarze-
nie o którym dowiedzia∏em si´ ju˝ w po∏owie
wrzeÊnia, wi´c mia∏em sporo czasu, aby oswo-
iç si´ z trasà. Jako mieszkaniec gminy czu∏em,
i˝ musz´ wypaÊç na przyzwoitym poziomie,
wi´c dok∏adne poznanie trasy b´dzie moim atu-
tem. Trasy zosta∏a wyznaczona w najlepszy
mo˝liwy sposób, wykorzystano prawie ka˝dy
podjazd i techniczny odcinek w lesie. Przeje˝-
d˝ajàc dziesiàtki razy przez Uroczysko Ponia-
tów, nie podejrzewa∏em, ˝e mo˝na tam wyzna-
czyç tak ciekawà tras´.
W dniu otwarcia,Wójt Gminy Pawe∏ Kownac-
ki zaczarowa∏ pogod´ przywo∏ujàc s∏oƒce,
a obecnoÊç Gunn-Rity Dahle Flesjaa zach´ci-
∏a zawodników, których pojawi∏o si´ ponad set-
ka i ka˝dy z nich mia∏ ochot´ na zmierzenie
si´ z trasà.
Fakt idealnie oznakowanej trasy postawi∏ mnie
w równym szeregu z ca∏a resztà zawodników,
nie dajàc mi przewagi wynikajàcej z dok∏ad-
nego poznania trasy. Pomimo dobrej jazdy i po-
prawienia w∏asnego rekordu, wynik nie by∏ wy-
starczajàcy, aby nawiàzaç walk´ ze zwyci´z-
cami. Mi∏à sprawà by∏o, i˝ w Êcis∏ej czo∏ówce
znaleêli si´ koledzy z mojej dru˝yny New Age
Fitness – SklepRowerowy. pl, a Adam Ostrow-
ski otrzyma∏ puchar z ràk goÊcia specjalnego.
Wieliszewa trasa XC jest idealnym przyk∏a-
dem, jak na p∏askim Mazowszu mo˝na stwo-
rzyç tras´ ciekawà i wymagajàcà. Mo˝liwoÊç
pokonania trasy w dwóch kierunkach oraz na-
∏o˝enie w∏asnych modyfikacji daje sporà iloÊç
wariantów treningowych dla amatora moje-
go pokroju. Trasa b´dzie na pewno cz´stym
miejscem moich treningów w nast´pnym se-
zonie, wi´c jeÊli za rok odb´dà si´ ponownie za-
wody, obiecuje pobiç swój rekord oraz spróbo-
waç przejàç rekord trasy.
Mam nadzieje, ˝e odniesiony sukces wydarze-
nia, b´dzie impulsem do powstania kolejnych
ciekawych tras rowerowych, a mieszkaƒców za-
ch´ci do cz´stszego z nich korzystania.

Wielkie otwarcie 
trasy crossowej
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W Gminie

Legenda kolarstwa górskiego GUNN-RITA DAHLE FLESJAA otworzyła
w Wieliszewie pierwszà tras´ cross country – jedynà w okolicy Warszawy.
Wykr´ciła na niej Êwietny czas, a rowerzystów zachwyciła nie tylko swoimi
dwukołowymi umiej´tnoÊciami. Przedstawiamy Paƒstwu komentarz
mistrzyni Êwiata o        otwarciu Wieliszewskiej Trasy crossowej i nie tylko!

Co sàdzisz o trasie?

Âwietnie bawi∏am si´ na trasie. Nawet do-
brzy zawodnicy mogà odbyç na niej trening
i mieç wielkà frajd´, mimo tego, ˝e nie ma
na niej stromych podjazdów czy bardzo trud-
nych technicznie sekcji. RównoczeÊnie jest to
trasa, która sprawi przyjemnoÊç mniej za-
awansowanym. Naprawd´ Êwietnie si´ bawi-
∏am. Obiecuj´, ˝e wróc´ tu za rok, jeÊli obie-
cacie mi, ˝e zabierzecie ze sobà swoje ˝ony
i dziewczyny.
Rzuci∏am Wam wyzwanie swoim przejaz-
dem i mam nadziej´, ˝e b´dziecie trenowaç,
˝eby poprawiç mój rezultat. Mam dobry
dzieƒ pe∏en zabawy, du˝a w tym zas∏uga ro-
weru. Dobre ˝ycie w du˝ej mierze zale˝y
od zdrowia, warto inwestowaç w nie, u˝ywa-
jàc roweru.

Czy podoba Ci si´ w Polsce?

Bardzo podoba mi si´ w Polsce, okolice War-
szawy sà kompletnie ró˝ne od mojego kra-
jobrazu w Norwegii, z fiordami, morzem i gó-
rami. Dla mnie wa˝ne jest to, ˝e spotykam
tu wiele mi∏ych i przyjaznych osób, pozna-
j´ odmiennà kultur´ i pi´kno tutejszej natu-
ry. Bardzo chcia∏abym mieç w Norwegii bur-
mistrza, który by∏by w takiej formie jak
Wasz Wójt Gminy Wieliszew.To wyjàtkowa
postawa, ˝e tak wa˝ne jest dla niego k∏adze-
nia nacisku na zdrowy, sportowy styl ˝ycia.

Jak wyglàdały Twoje zawodowe
poczàtki?
Zawsze jeêdzi∏am moim rowerem do szko∏y,
ok. 3 km. Dorastajàc, uprawia∏am wiele ró˝-
nych sportów, ale nie by∏o to MTB. Choç

brzmi to tak, jakbym ̋ y∏a wtedy gdzieÊ w ja-
skini, przed dwudziestym rokiem ˝ycia nie
wiedzia∏am nawet, ˝e jest coÊ takiego, jak ko-
larstwo górskie – przyzna∏a rozbawiona.
Swój pierwszy trening MTB odby∏a w wie-
ku 22 lat z lokalnà m´skà dru˝ynà kolarskà.
– Po pierwszym interwa∏owym podjeêdzie po-
konanym na 18-kilogramowym rowerze
i w butach biegowych myÊla∏am, ˝e umieram
i zastanawia∏am si´, po co to robi´. Wtedy
jednak nadszed∏ czas na zjazd i by∏a to „mi-
∏oÊç od pierwszego wejrzenia”. W moim
pierwszym treningu w kwietniu 1995 r. wie-
le by∏o przypadku czy raczej przeznaczenia.

Jak wyglàda rok osoby, która jest mi-
strzynià Êwiata?
Zwykle jestem w trasie 230–250 dni w ro-
ku. Mój rekord to 274 dni w drodze w ciàgu
roku. Przez wi´kszoÊç czasu podró˝uj´ z ro-
dzinà. Moja zima i przygotowania do nowe-
go sezonu rozpoczynajà si´ 1 listopada. Zwy-
kle sp´dzamy 3 tygodnie na Gran Canarii
przed Âwi´tami Bo˝ego Narodzenia i 3 tygo-
dnie w styczniu. Póêniej z Multivan Merida
Biking Teamem sp´dzamy mniej wi´cej 2 ty-
godnie na Majorce podczas prezentacji dru-
˝yny i Meridy. Pierwsze wyÊcigi w przysz∏ym
sezonie b´dà pod koniec lutego czy na poczàt-
ku marca na Cyprze. Pierwszy wyÊcig Pucha-
ru Âwiata odb´dzie si´ na poczàtku kwiet-
nia w RPA, dwa tygodnie póêniej lecimy
do Australii na drugi wyÊcig, póêniej wraca-
my do Europy. B´dziemy si´ te˝ w przysz∏ym
roku Êcigaç w Pucharze Âwiata w USA i Ka-
nadzie, a mistrzostwa Êwiata w maratonie
odb´dà si´ w RPA.

nn

NAJLEPSZE WYNIKI MIESZKA¡CÓW:

Kat. Kobiety:

Kado Magdalena Łajski WIELISZEW HERON TEAM KALO 00:50:41.822 

Szadura Małgorzata Skrzeszew WIELISZEW HERON TEAM KALO 00:52:20.818 

Oleksiak Agnieszka Skrzeszew 01:01:06.833 

Kat. M´˝czyêni:

Knapczyk Piotr Skrzeszew NEW AGE FITNESS - SKLEPRO 00:34:20.048 

Kownacki Paweł Podd´bie WIELISZEW HERON TEAM KALO 00:36:23.948 

Kado Mirosław Łajski WIELISZEW HERON TEAM CALO 00:40:12.300 

WYNIKI Z OTWARCIA WIELISZEWSKIEJ TRASY CROSSOWEJ 

Kat. Kobiety:

Dahle Flesjaa Gunn-Rita 00:32:21.487 23.18 km/h

Chmielewska Magdalena 00:43:18.551 17.32 km/h

Panyukhina Aleksandra 00:45:12.312 16.59 km/h

Kat. M´˝czyêni:

Zamana Cezary 00:31:54.489 23.5 km/h

Stram Marek 00:32:10.540 23.31 km/h

Ostrowski Adam 00:32:12.042 23.29 km/h

z a p r o s z e n i e

5 paêdziernika 2013 spotkaliÊmy si´ na WyÊcigu Rowerowym SP im. Tadeusza KoÊciuszki
w Wieliszewie. W tym roku nasi uczniowie Êcigali si´ po raz dziesiàty.

Jesieƒ na sportowo – X wyÊcigi rowerowe
Tradycyjnie spotkaliÊmy si´ na ob-
szarze poza zabudowanà cz´Êcià
Wieliszewa. Start i meta znajdowa-
∏y si´ w tym samym miejscu, na po-
czàtku ulicy Olszankowej. WyÊcigi
rozpocz´∏y si´ o godzinie 10,
przy sprzyjajàcej jesiennej pogo-
dzie. Uczniowie Êcigali si´ w czte-
rech kategoriach wiekowych z za-
chowaniem podzia∏u ch∏opcy/dziew-
czynki. Dwie m∏odsze kategorie
mia∏y do pokonania tras´ o d∏ugo-
Êci oko∏o kilometra z nawrotem
przed mostkiem, a starsze Êciga∏y si´
na pe∏nej d∏ugoÊci ulicy, na odcin-

ku oko∏o dwóch kilometrów z nawro-
tem przy wale przeciwpowodzio-
wym. Poza najwa˝niejszymi osoba-
mi, czyli zawodnikami pojawili si´
niezawodnie rodzice uczniów,
uczniowie kibicujàcy, absolwenci
naszej szko∏y oraz pracownicy na-
szej placówki. Zawody przeprowa-
dzi∏ nauczyciel wychowania fizycz-
nego p. S∏awomir Nowak.

Jak zwykle bardzo pomogli nam
so∏tys Wieliszewa, pan Ludwik ̊ o-
∏ek, pan ̧ ukasz Mi´tek z OSP Wie-
liszew, oraz pani Gra˝yna Kwiat-
kowska za co serdecznie im dzi´ku-

jemy. Imprez´ poprowadzi∏a pani
dyrektor Joanna Twardo wspólnie
z dyrektorem SAPO Jackiem Ba-
naszkiem przy wsparciu przedsta-
wiciela Rady Rodziców Dariusza
˚ukowskiego.

Po zakoƒczeniu ostatniego wyÊci-
gu finaliÊci poszczególnych katego-
rii otrzymali dyplomy i nagrody
ufundowane przez Rad´ Rodziców.
Najm∏odszy uczestnik Jakub Gór-
ka- pi´ciolatek, otrzyma∏ puchar.
Ostatnim punktem programu by∏o
wspólne pieczenie kie∏basek
przy ognisku.nn ¸ukasz Wasilewski
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Porady/Seniorzy

ww Odpowie za kradzie˝ pràdu
Dochodzeniowcy z Wieliszewa przed-
stawili zarzut kradzie˝y pràdu Jaros∏a-
wowi D.
Dzielnicowy z Wieliszewa uzyska∏ in-
formacj´ o przest´pstwie. W jednym
z domów na terenie Gminy, mieszka-
niec nielegalnie pobiera∏ pràd.
Podczas sprawdzania tej informacji,
policjanci ujawnili nielegalne pod∏à-
czenie do licznika, dzi´ki czemu bu-
dynek zasilany by∏ w energi´. Na miej-
sce przyjecha∏ równie˝ pracownik za-
k∏adu energetycznego, potwierdzi∏
nielegalne przy∏àcze i odcià∏ je.
Wczoraj 48-letni Jaros∏aw D. us∏ysza∏
zarzut kradzie˝y energii. Przyzna∏ si´
do niego i podda∏ dobrowolnie karze.
Za ten czyn grozi kara nawet do 5 lat
pozbawienia wolnoÊci.

nn Na podstawie 
informacji 

z KPP w Legionowie 
oprac. MP

W tym roku
poznawaliÊmy 
tereny Podlasia.
Zorganizowano
wycieczk´ do
Ciechanowca 
i Bielska 
Podlaskiego

Irena Osiecka

Ciechanowiec le˝y nad Nurcem,
a prawa miejskie otrzyma∏ prawdo-
podobnie od ksi´cia Witolda

w 1429 roku. Na prawym brzegu Nurca
w klasycystycznym pa∏acu wybudowa-
nym przez Starzeƒskich mieÊci si´ Mu-
zeum Rolnictwa im. ks. Krzysztofa Klu-
ka. ZwiedziliÊmy to muzeum, gdzie zgro-
madzone zbiory obrazujà histori´
rolnictwa po∏udniowo-wschodniej Polski.
W skansenie ludowego budownictwa
drewnianego obejrzeliÊmy spichlerze
dworskie, dwór myÊliwski, proste cha∏u-
py wiejskie, m∏yn wodny, kuêni´, wia-
trak, powozowni´. Du˝e wra˝enie zrobi-
∏y na nas pisanki ze zbiorów Ireny i Je-
rzego JaÊników, a tak˝e Muzeum
Weterynarii. Polecamy te miejsca innym.
To kawa∏ historii, jak pisa∏ Seneka: „Ka˝-
dy lud mo˝e ˝yç i rozwijaç si´ tylko do-

tàd, dokàd zna i mi∏uje swojà przesz∏oÊç.
Ginie, gdy traci dla niej szacunek”.

W Bielsku Podlaskim – uroczym, ci-
chym i zadbanym mieÊcie – obejrzeli-
Êmy Ratusz, katedr´ i trzy cerkwie. Dwie
zabytkowe i jednà nowoczesnà. Obiek-
ty imponujà pi´knymi ikonostasami
i licznymi zdobieniami. Pop bardzo in-
teresujàco opowiada∏ o wierze prawo-
s∏awnej. Wycieczka dostarczy∏a wiele
niezapomnianych wra˝eƒ.

W kolejnà wypraw´ wybraliÊmy si´
do Kodenia, gdzie w 1518 roku powsta-
∏a parafia rzymskokatolicka. W la-
tach 30 XVII wieku Miko∏aj Sapieha wy-
budowa∏ w mieÊcie renesansowy koÊció∏
Êw.Anny. Kodeƒ jest miejscowoÊcià piel-
grzymkowà ze wzgl´du na cudowny ob-
raz Matki Boskiej Kodeƒskiej, który
po uzdrowieniu przywióz∏ Sapieha.War-

to równie˝ obejrzeç ruiny pa∏acu Sapie-
hów, zabytkowà bram´ unickà z drogà
krzy˝owà z rzeêbami Tadeusza Niewia-
domskiego. Uda∏o nam si´ równie˝
zwiedziç cerkiew unickà w Kostomo∏ach
oraz sanktuariom Matki Bo˝ej w LeÊnej
Podlaskiej. W 2001 Bazylika otrzyma∏a
nowà polichromi´. Z inicjatywy ojca
Marka Kowalskiego, przeora leÊniaƒ-
skiego, wykonano o∏tarz polowy.Wyjazd
dostarczy∏ nam wiele prze˝yç – by∏a to
prawdziwa uczta duchowa.

7 wrzeÊnia seniorzy z ¸ajsk bawili si´
na Do˝ynkach Gminnych. Przygotowa-
no namiot, tradycyjne potrawy – kapu-
st´, krokiety, chleb, smalec. Wypieczo-
no ciasta i cz´stowano zbiorami z ogro-
dów. W konkursie „Inne Smaki”
za upieczony chleb przez seniorów
otrzymaliÊmy nagrod´ od Wójta – czek

na kwot´ 150 z∏. BawiliÊmy si´ doskona-
le jak zwykle przy dêwi´kach harmonii.
Spoglàdano na nas zazdrosnym okiem,
gdy skandowaliÊmy – „tak si´ bawi Klub
Seniora w ¸ajskach”.

Pod koniec wrzeÊnia jak co roku zor-
ganizowaliÊmy spotkanie z najstarszymi
mieszkaƒcami ¸ajsk – z tymi co ukoƒ-
czyli 80 lat. Przyby∏o ponad dwadzieÊcia
osób. No có˝, ˝ycie p∏ynie i stale ktoÊ od-
chodzi. Nasze spotkania nie znajà smut-
ków. Cieszymy si´, ˝e jeszcze jesteÊmy
razem. Umilamy sobie czas w∏aÊnie Êpie-
wem i przygotowywanymi wczeÊniej
przysmakami. ˚yczymy sobie zdrowia
i kolejnego spotkania w 2014 roku.Wa˝-
ne jest, ˝e starsze osoby sà dostrzegane
i jeszcze komuÊ potrzebne. No có˝:
„Êpieszmy si´ kochaç ludzi, tak szybko
odchodzà”. nn

O tym, ˝e wieliszewscy
policjanci zawsze ochoczo
s∏u˝à pomocà, wie ka˝dy
mieszkaniec z naszej gminy
– ma∏y czy te˝ du˝y

Odwiedziny
policji
z Wieliszewa

We wtorek 15 paêdziernika w Szko-
le Podstawowej im. Tadeusza Ko-
Êciuszki w Wieliszewie zagoÊci∏a pa-
ni m∏odszy aspirant – Katarzyna Ha-
raszewska. Ka˝dej z (m∏odszych)
klas poÊwieci∏a szczególnà i indywi-
dualnà uwag´: oddzielnà klasom „0”
A i B; klasom „I”A, B, C; klasom „II”
A i B oraz „III” A i B. Z lekcji pt:
„Bezpieczna droga do szko∏y” dzieci
dowiedzia∏y si´, i˝ drog´ do szko∏y po-
winny odbywaç najlepiej w obecno-
Êci osoby doros∏ej, natomiast podró˝
samochodem – zawsze w fotelikach,
a póêniej z u˝yciem pasów bezpie-
czeƒstwa. Policjantka apelowa∏a,
abyÊmy przechodzàc przez ulic´, ko-
rzystali z miejsc do tego przeznaczo-
nych – pasów. Ostrzega∏a, i˝ na ∏amià-
cych ten przepis czeka kara w posta-
ci mandatu. Dzieci poruszajàce si´
po drogach/chodnikach powinny byç
wyposa˝one w elementy odblaskowe
np.: kamizelki, worki, aby nawet
o zmierzchu by∏y widoczne dla kie-
rowców, zaÊ jadàc na rowerze równie˝
w kaski, ochraniacze, a nade wszyst-
ko sprawny rower. Dzieci wraz ze
Stró˝em Prawa przypomnia∏y sobie
dobrze im znane telefony alarmowe
(999, 998, 997, 112). Ka˝da z klas owà
pogadank´ dope∏ni∏a obejrzeniem fil-
mu edukacyjnego, poÊwi´conego te-
matyce bezpieczeƒstwa na drodze,
a tak˝e adekwatnà pracà plastycznà.
Serdecznie dzi´kujemy naszemu go-
Êciowi za cenne, wartoÊciowe infor-
macje. JesteÊmy pewni, ˝e wieliszew-
skiej policji na sercu le˝y przede
wszystkim bezpieczeƒstwo najm∏od-
szych mieszkaƒców – a ju˝ u˝ytkow-
ników dróg.

nn Ksenia M´zia, wych. kl „0” B.
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Dzieƒ Wszystkich Âwi´tych jest jednym
z najbardziej radosnych dni dla chrzeÊci-
jan. W ciàgu roku niemal ka˝dego dnia
przypada wspomnienie jednego lub kil-
ku Êwi´tych znanych z imienia. Jednak
ich liczba jest znacznie wi´ksza. Wiele
osób doszło do Êwi´toÊci w zupełnym
ukryciu. 1 listopada KoÊciół oddaje
chwał´ wszystkim Êwi´tym, tym oficjal-
nie uznanym i tym nieznanym z imienia.
W Dzieƒ Zaduszny tradycjà jest cho-
dzenie na groby bliskich, palenie zni-
czy, modlitwy i odprawianie mszy
w intencji zmarłych. W koÊciołach
odbywajà si´ nabo˝eƒstwa, modlimy
si´, odwiedzamy cmentarze, na mo-

giłach składamy kwiaty i zapalamy
Êwiece.
Policyjna akcja „Znicz” to tak˝e Êwiec-
ka tradycja, i słusznie, gdy˝ byłoby
okrutnym paradoksem z powodu groê-
nego wypadku nie dotrzeç na cmentarz.
Nale˝y wi´c pami´taç o podstawowych
zasadach bezpieczeƒstwa w podró˝y:
88  PiłeÊ, nie jedê! Ta zasada dotyczy tak-

˝e dnia nast´pnego po spo˝yciu (kac!)
88  Bezwzgl´dnie zapinamy pasy. Nie-

którzy tego nie robià, poniewa˝ bo-
jà si´ o pomi´te ubranie. Przypomi-
nam, ˝e drewniana jesionka mo˝e
wyglàdaç znacznie gorzej

88  Warto zaplanowaç drog´, sprawdziç

stan techniczny samochodu (m.in.
Êwiatła)

88  Dziecko musi byç przewo˝one w fo-
teliku

88  Nale˝y zwróciç szczególnà uwag´
na pieszych. W okolicach cmentarzy
mogà byç rozkojarzeni, zamyÊleni 

88  Mgliste dni i wieczory ograniczajà
widocznoÊç

88  Mokre liÊcie wydłu˝ajà drog´ hamo-
wania 

88  W miar´ mo˝liwoÊci korzystajmy ze
Êrodków komunikacji publicznej.
Specjalne linie autobusowe, tramwa-
jowe, b´dà „uprzywilejowane” w ru-
chu i dojedziemy nimi tam, gdzie sa-

mochód prywatny nie b´dzie mógł
wjechaç, a tym bardziej zaparkowaç

88  Policja jest po to, abyÊmy byli bez-
pieczni i po to, aby wyeliminowaç
morderców z dróg. Współpracujmy
z funkcjonariuszami!

Podró˝owanie to ogromna radoÊç i przy-
jemnoÊç. Pami´tajmy, aby pasami bez-
pieczeƒstwa przypiàç dusz´ do ciała.
SzerokoÊci i przyczepnoÊci na drodze
˝yczy Referat Spraw Obronnych i Zarzàdza-
nia Kryzysowego Urz´du Gminy Wieliszew;
tel.: 22 782 19 12, kom.: 797 004 900,
e-mail bezpieczenstwo@wieliszew.pl,
Katarzyna GreÊkiewicz.
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Wszystkich Âwi´tych to tak˝e czas refleksji i zadumy nad bezpieczeƒstwem na drodze

Policyjna akcja „Znicz”

Rada Seniorów Gminy Wieliszew przy wspó∏pracy ze Stowarzyszeniem
Sàsiedzkim Mieszkaƒców Osiedla „Kwiatowe” w Janówku Pierwszym
zorganizowa∏a kolejnà ju˝ wycieczk´ krajoznawczà

Wycieczka do Bia∏egostoku i Tykocina
Tym razem do Bia∏egostoku i Tykoci-
na w dniu 31 sierpnia br. dla seniorów
mieszkajàcych w gminie Wieliszew.
Uczestnikami wycieczki byli miesz-
kaƒcy Wieliszewa, Micha∏owa-Regino-
wa, ¸ajsk, Ka∏uszyna, Olszewnicy
Starej i Janówka Pierwszego.W Êród
nich byli cz∏onkowie Rady Seniorów
i Stowarzyszenia Sàsiedzkiego. Ponie-
wa˝ by∏o du˝e zainteresowanie udzia-
∏em w wycieczce wÊród mieszkaƒców
gminy, w tras´ wyjecha∏y dwa autoka-
ry.W programie zwiedzania by∏o: Bia-
∏ystok – barokowy Zespó∏ Parkowo-Pa-
∏acowy Branickich; Sobór Êw. Miko∏a-
ja; Archikatedra Bia∏ostocka
i Bia∏ostockie Muzeum Wsi oraz Tyko-
cin – Zamek; Rynek z Pomnikiem
Czarnieckiego; koÊció∏ Êw. Trójcy
i Muzeum Synagoga.W obs∏udze wy-
cieczki uczestniczyli zamówieni wcze-
Êniej przewodnicy. Nadmieniç nale˝y,
i˝ koszt wyjazdu by∏ minimalny
(ok. 30 z∏), przy wsparciu finansowym
w∏adz gminnych, pokrywajàcych ca∏-
kowity koszt autokarów. Impreza
– przy dobrej pogodzie, wspólnym
Êpiewaniu piosenek biesiadnych pod-
czas jazdy autokarem przebieg∏a

w bardzo dobrej i weso∏ej atmosferze.
WÊród uczestników da∏o si´ zauwa˝yç
szczerà ch´ç wzajemnego poznania
si´, jak równie˝ ch´ç utrzymywania
dalszych kontaktów.

nn Marek Babecki

Poradnik dla Seniorów
Jak uzyskaç stopieƒ niepełnospraw-
noÊci?
O orzekaniu niepe∏nosprawnoÊci oraz
jej stopniu decyduje Powiatowy Ze-
spó∏ ds. Orzekania o Niepe∏nospraw-
noÊci w Legionowie przy ul. Sowiƒ-
skiego 4 (stara przychodnia)
tel.: 22 767 07 69 w godz. urz´dowa-
nia: pon. 11.00 – 18.00, wt. – pt. 8.00
– 16.00. Przed zg∏oszeniem si´ do Po-
wiatowego Zespo∏u ds. o Orzekaniu
o Niepe∏nosprawnoÊci nale˝y pobraç
i wype∏niç druki OÊrodka Pomocy
Spo∏ecznej w Wieliszewie. Po uzyska-
niu orzeczenia Komisji o stopniu nie-
pe∏nosprawnoÊci mo˝na korzystaç
z ulgi na leki odliczajàc w rocznym
PIT. Odliczenia dokonywane sà
od kwot powy˝ej 100 z∏ miesi´cznie.
Na przyk∏ad je˝eli faktura za leki
opiewa na kwot´ 180 z∏ to odliczyç
mo˝na 80 z∏. Osoby niepe∏nosprawne
mogà z tego tytu∏u otrzymaç dofinan-
sowanie na sprz´t rehabilitacyjny,
przedmioty ortopedyczne itp. Je˝eli
dochód netto osoby niepe∏nospraw-
nej za rok poprzedzajàcy z∏o˝enie
wniosku nie przekracza: 
– osoba samotna 65% przeci´tnego
wynagrodzenia w gospodarce naro-
dowej,
– osoba pozostajàca we wspólnym go-

spodarstwie domowym 50% tego
wynagrodzenia.

Mo˝na skorzystaç z dofinansowa-
nia turnusu rehabilitacyjnego
po uprzednim zg∏oszeniu si´ do Po-
wiatowego Centrum Pomocy Rodzi-
nie w Legionowie ul. Gen.W∏. Sikor-
skiego 11 tel.: 22 784 83 33.

Jak skorzystaç z poradnictwa spe-
cjalistycznego?
Nale˝y zg∏osiç si´ do Powiatowego
Centrum Pomocy Rodzinie w Legiono-
wie, które prowadzi bezp∏atne porad-
nictwo psychologiczne oraz bezp∏atne
porady prawne. Nale˝y umawiaç si´
telefonicznie tel.: 22 784 83 33.

Przemoc w rodzinie
W przypadku takiej sytuacji nale˝y
skontaktowaç si´ z Zespo∏em Interdyscy-
plinarnym przy OÊrodku Pomocy Spo-
∏ecznej w Wieliszewie tel.: 22 782 26 66.

Problemy Alkoholizmu
Aby uzyskaç pomoc w leczeniu nale-
˝y zg∏aszaç si´ do Gminnej Komisji
Rozwiàzywania Problemów Alkoho-
lowych w Wieliszewie Urzàd Gminy
tel.: 22 782 22 21.

nn Rada Seniorów
Gminy Wieliszew

Lato seniorów z Klubu w Łajskach
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Biblioteka w ¸ajskach proponuje 

Bardzo blisko
Czytelników

Ka˝dego roku paêdziernik jest miesiàcem szcze-
gólnie wa˝nym dla wszystkich mi∏oÊników ksià-
˝ek. Przyznawana jest Literacka Nagroda Nobla,
a w Polsce – Nagroda Literacka Nike.

„To mistrzyni krótkiej formy literackiej”
– napisa∏ w uzasadnieniu Komitet Noblowski
przyznajàc Literackiego Nobla kanadyjskiej pi-
sarce Alice Munro. Urodzi∏a si´ ona w 1931 ro-
ku w Ontario, jest autorkà licznych zbiorów opo-
wiadaƒ, jak: „Taniec szcz´Êliwych cieni”, „Ko-
cha, lubi, szanuje”, „Drogie ̋ ycie”. Ksià˝ki Alice
Munro zosta∏y przet∏umaczone na ponad 20 j´-
zyków, a jej twórczoÊç by∏a wielokrotnie nagra-
dzana, zarówno w Kanadzie, jak i w innych kra-
jach. W 2009 roku zosta∏a uhonorowana presti-
˝owà Mi´dzynarodowà Nagrodà Brokera
za ca∏okszta∏t twórczoÊci literackiej. Jak uwa˝a
historyk literatury i krytyk dr Marek Gumkow-
ski – „Opowiadania Munro sà jednoczeÊnie dra-
pie˝ne i pe∏ne dobrych emocji. Nie bez powodu
nazywana jest Czechowem w spódnicy”.

Nagrod´ Literackà Nike zdoby∏a Joanna Ba-
tor za powieÊç „Ciemno, prawie noc”. Urodzo-
na w 1968 roku pisarka jest autorkà prac nauko-
wych, esejów, powieÊci i opowiadaƒ. Wyk∏ada-
∏a w Polsko-Japoƒskiej Wy˝szej Szkole Technik
Komputerowych na Wydziale Kultury Japonii.
Za ksià˝k´ „Japoƒski wachlarz” otrzyma∏a Na-
grod´ im. Beaty Pawlak.W 2009 ukaza∏a si´ po-
wieÊç „Piaskowa Góra” nominowana do nagród
literackich Nike i Gdynia, a rok póêniej jej kon-
tynuacja „Chmurdalia”, która tak˝e znalaz∏a si´
na liÊcie ksià˝ek nominowanych do Nike. Joan-
na Bator jest znawczynià i wielbicielkà japoƒ-
skiej kultury – powieÊç „Ciemno, prawie noc”
pisarka napisa∏a w∏aÊnie w Japonii.

Niestety, ostatnie tygodnie obfitowa∏y te˝
w smutne wydarzenia dla Êwiata literatury.
Zmarli wybitni polscy pisarze: 7. paêdziernika
Joanna Chmielewska, a 9. paêdziernika Edmund
Niziurski.

Joanna Chmielewska urodzi∏a si´ w 1932 ro-
ku w Warszawie. Jej krymina∏y by∏y czytane nie
tylko w Polsce, ale te˝ w Rosji, a sprzedane eg-
zemplarze mo˝na liczyç w milionach.W 1954 ro-
ku ukoƒczy∏a Wydzia∏ Architektury, pracowa∏a
jako architekt m.in. w Biurze Projektów Ener-
getycznych, czy Biurze Projektów Stolica.
Od 1970 roku zajmowa∏a si´ wy∏àcznie twórczo-
Êcià literackà. Zadebiutowa∏a powieÊcià „Klin”
w 1964 roku, jednak prawdziwym prze∏omem
w jej twórczoÊci okaza∏ si´ opublikowany w 1973
roku „Lesio”, czyli opowieÊç o wiecznie spóênio-
nym nieudaczniku biurowym o duszy artysty.
Za najlepsze w dorobku pisarki uznawane sà
ksià˝ki „Ca∏e zdanie nieboszczyka” i „Wszyst-
ko czerwone”. ¸àczny nak∏ad jej powieÊci
w Polsce przekroczy∏ 6 milionów egzemplarzy,
a w Rosji – 8 milionów. Joanna Chmielewska cz´-
sto i ch´tnie podró˝owa∏a po Êwiecie, chocia˝
z zasady nie lata∏a samolotami. Kocha∏a konie,
nami´tnie grywa∏a na wyÊcigach, nie stroni∏a
od hazardu w kasynach ca∏ej Europy. By∏a znaw-
czynià i mi∏oÊniczkà bursztynu. Chmielewska pi-
sa∏a przede wszystkim powieÊci kryminalne. Ro-
sjanie okreÊlajà jej twórczoÊç mianem „krymi-
na∏u ironicznego”, albowiem intryga kryminalna
to tylko dodatek do nasyconej humorem akcji
powieÊci.

Edmund Niziurski urodzi∏ si´ w 1925 roku
w Kielcach, by∏ prozaikiem, publicystà, scenarzy-
stà, dramaturgiem, a tak˝e socjologiem i praw-
nikiem. Pisa∏ niezwykle popularne ksià˝ki dla
dzieci i m∏odzie˝y, cechujàce si´ charakterystycz-
nym, absurdalnym humorem s∏ownym, lecz sk∏a-
niajàce do refleksji. Najbardziej znane powieÊci
Edmunda Niziurskiego to „Ksi´ga urwisów”
i „Sposób na Alcybiadesa” (wpisane na list´ naj-
lepszych ksià˝ek dla dzieci IBBY), czy „Niewia-
rygodne przygody Marka Piegusa” (nagrodzone
„Orlim Piórem” przez czytelników „P∏omyka”).
Edmund Niziurski w 2008 roku z ràk Ministra
Kultury i Dziedzictwa Narodowego otrzyma∏ Z∏o-
ty Medal „Zas∏u˝ony Kulturze Gloria Artis”.

TwórczoÊç pisarzy nigdy nie ulega zapomnie-
niu, albowiem „S∏owa mówione odlatujà, s∏owa
pisane pozostajà”.

n Piotr K
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Dokonkursu rozgrywanego
6 paêdziernika w Gmin-
nym Centrum Kultury

w ¸ajskach zg∏osili si´ wykonawcy
z powiatu legionowskiego i powiatów
sàsiednich, ale równie˝ dalekiego
Rzepina w województwie lubuskim!
Wydarzeniu patronowa∏ Starosta Le-
gionowski Jan Grabiec.

Poprzednie dwie edycje, zorgani-
zowane przez OÊrodek Kultury
w Wieliszewie w latach 2009 i 2010
w formie jednodniowych festiwali,
skupi∏y artystów z krajowej czo∏ów-
ki gatunku. Na pla˝y nad Jeziorem

Zegrzyƒskim wystàpili: Roman Ro-
czeƒ, Wolna Grupa Bukowina, Anto-
nina Krzysztoƒ, Daniel Ga∏àzka z Ze-
spo∏em, Ma∏˝eƒstwo z Rozsàdku, El˝-
bieta Adamiak, Czerwony Tulipan,
Piotr Bukartyk z Zespo∏em.

Po dwóch latach przerwy postano-
wiliÊmy wróciç w nieco zmienionej
formule, poszerzonej o cz´Êç konkur-
sowà skierowanà do wykonawców
amatorów poruszajàcych si´ w obsza-
rze piosenki poetyckiej, poezji Êpie-
wanej, piosenki z tekstem. Wp∏yn´-
∏o dziesi´ç zg∏oszeƒ, w tym soliÊci, du-
ety i zespo∏y – a jury w doborowym

sk∏adzie: Roman Roczeƒ, Daniel Ga-
∏àzka i Piotr Brymas zdecydowa∏o
o dopuszczeniu do konkursu wszyst-
kich artystów. OÊmiu z nich stawi∏o
si´ w niedziel´ 6 paêdziernika w GCK
w ¸ajskach, aby zaprezentowaç si´
na ˝ywo (ka˝dy w dwóch utworach)
zarówno przed jury jak i publiczno-
Êcià. Jak podkreÊli∏ Piotr Brymas,
w swoim werdykcie jury wzi´∏o
pod uwag´ przede wszystkim indywi-
dualnoÊç wykonawców oraz ich prze-
kaz emocjonalny.

W kategorii „18–„ pierwsze miej-
sce przyznano zespo∏owi „Smyczki”
z Niepublicznej Szko∏y Podstawowej
w Jab∏onnie za utwory „Bieszczady”
oraz „Dniem zm´czone s∏oƒce”. Dru-
gie miejsce ex aequo wyÊpiewali re-
prezentanci Gminy Wieliszew: zespó∏
wokalny Kantado Koro (piosenki
„Spójrz w dó∏” oraz „Dobranoc Pano-
wie”) i Alicja Majsterek (piosenki
„Damà byç” oraz „Gdzie ci m´˝czyê-
ni”). Trzecie przyznano Paulinie Ja-
roszonek z Miejskiego Domu Kultu-
ry w Rzepinie, która zaÊpiewa∏a
„Dzieƒ dobry Mr Blues” oraz „Wra-
cam do Domu”.

W kategorii „18+” pierwsze miej-
sce zaj´∏a Janina Klimiuk reprezen-
tujàca Klub Wojskowy przy 2. Mazo-
wieckim Pu∏ku Saperów w Kazuniu
Nowym (utwory „Poeci nie zjawiajà

si´ przypadkiem” i „Kubek”), drugie
przyznano Iwonie Murzy z ¸ajsk (pio-
senki „R´kawiczki” i „Filozofia ma∏-
˝eƒska”). Trzecie przypad∏o Karoli-
nie i Klaudii Wolskim z zespo∏u wo-
kalnego Piena Voce z Gminnego
OÊrodka Kultury w Niepor´cie (pio-
senki „To tylko sen”, „Pytam zimo-
wych gwiazd”).

Dla cz´Êci wykonawców udzia∏
w konkursie by∏ scenicznym debiu-
tem, okazjà do zdobycia doÊwiadcze-
nia i ocenà swojej dotychczasowej
pracy – gratulujemy! 

Rozdanie dyplomów i nagród fi-
nansowych (za pierwsze miejsca)
poprzedzi∏a cz´Êç festiwalowa, z∏o˝o-
na z koncertów artystów doskonale
znanych w Êrodowisku twórców i wy-
konawców piosenki poetyckiej.
Pierwszy wystàpi∏ Daniel Ga∏àzka
z Zespo∏em wprowadzajàc nas w ulot-
ny Êwiat wzruszeƒ i refleksji wspania-
le wykonujàc piosenki, których auto-
rem jest poeta Piotr Brymas. Podczas
drugiego koncertu pot´˝nà dawk´
emocji przekaza∏ niezawodny Roman
Roczeƒ, który przy akompaniamen-
cie gitarzysty Krzysztofa Kowalew-
skiego zaÊpiewa∏ piosenki ze swoje-
go nieprzebranego repertuaru – za-
równo utwory w∏asne jak i standardy
gigantów piosenki autorskiej.
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21 paêdziernika o godz. 18 w galerii Gminnego Centrum Kultury w ¸ajskach mia∏ miejsce wernisa˝
haftowanych obrazów autorstwa Wandy Jewp∏ow. W galerii wraz z artystkà pojawi∏o si´
kilkadziesiàt osób: cz∏onków rodziny, przyjació∏, znajomych oraz osoby zainteresowane jej pracami

Punktualnie o godz. 18 dyrektor OÊrod-
ka Kultury w Wieliszewie Dariusz
Skrzydlewski powita∏ autork´ prac
i oficjalnie otworzy∏ wystaw´. Kilka
s∏ów Wanda Jewp∏ow poÊwi´ci∏a swojej
pasji, bo haft wype∏nia ca∏e jej ˝ycie.
Jak podkreÊli∏a, haftem zajmuje si´
od wczesnej m∏odoÊci. Pierwsze prace
wykona∏a w rodzinnym Zdo∏bunowie
na Wo∏yniu. Haftem nie przesta∏a si´
zajmowaç nawet wtedy, gdy koleje lo-
su kolejno rzuca∏y jà do Brodów, Lubli-
na, Che∏ma,Torunia, Sopotu i wreszcie
Warszawy, gdzie mieszka od 1952 roku.

GoÊcie wernisa˝u jako pierwsi mie-
li okazj´ zobaczyç 22 prace artystki, wy-
konane technikà haftu gobelinowego
oraz poznaç tajniki jej pracy. Haft go-
belinowy polega na dok∏adnym wype∏-
nieniu haftem kanwy, która stanowi
osnow´ pracy.W zale˝noÊci od g´stoÊci
kanwy stosujemy ró˝ne gruboÊci nici:
od bardzo grubej w∏óczki po rozdzielo-
nà mulin´. Technikà tà wykonujemy
przede wszystkim gobeliny-obrazy, ale

równie˝ dywaniki, ma∏e obrazki, pocz-
tówki, poduszki itp.

Artystka stosuje kanw´ utkanà
z pojedynczych nitek, którà jednak
– jak podkreÊla – jest coraz trudniej
dostaç. Ka˝dorazowo efekt jej pracy
jest imponujàcy – kolorowe haftowane
prace wykorzystujàce klasyczne dzie-
∏a gigantów malarstwa z pewnoÊcià by-
∏yby ozdobà ka˝dego domu. W ciàgu
tych kilkudziesi´ciu lat zajmowania si´
haftem pani Wanda doskonale opano-
wa∏a technik´ wyszywania, i jak sama
przyznaje, cz´sto zdarza si´ jej straciç
poczucie czasu i pracowaç do póênej
nocy.

Do chwili obecnej Wanda Jewp∏ow
wykona∏a tak wiele prac, ˝e nie podej-
muje si´ okreÊliç ich iloÊci (niektóre
motywy powtarza∏a wielokrotnie).
Na Êcianie jej warszawskiego mieszka-
nia wisi kilkanaÊcie prac, do których
jest najbardziej przywiàzana. Cz´Êç
z nich powsta∏a na dzia∏ce letniskowej
wTopolinie, gdzie przez wiele lat odpo-
czywa∏a i tworzy∏a.W paêdzierniku i li-
stopadzie mo˝emy je podziwiaç w ga-
lerii GCK. Obrazy Wandy Jewp∏ow uzu-
pe∏niajà czarno-bia∏e zdj´cia autorki
wykonane podczas pracy w jej miesz-
kaniu przez fotografa Miros∏awa Nowo-
ryt´. Zapraszamy! nn OKW

Po dwóch latach
przerwy do Wieliszewa
powróciła
„Kraina ŁagodnoÊci”.
Tym razem festiwal
został poszerzony
o cz´Êç konkursowà,
skierowanà
do wykonawców
amatorów preferujàcych
utwory o niebanalnej
treÊci, skromnej
aran˝acji, lecz dajàcej
mo˝liwoÊç
indywidualnej ekspresji

OKW

Powrót do „Krainy ŁagodnoÊci”

Laureaci konkursu w kat. „18+” w towarzystwie 
Wójta Paw∏a Kownackiego
i Dyrektora OK Dariusza Skrzydlewskiego

Alicja 
Majsterek

Koncert 
Daniela Ga∏àzki
z Zespo∏em
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Nie tylko
decoupage!
Zapraszamy do udzia∏u w warsztatach
zdobienia przedmiotów, które odbywa-
jà si´ w Gminnym Centrum Kultury
w ¸ajskach dwa razy w miesiàcu (co
druga Êroda). Miesi´czny koszt zaj´ç
to 40 z∏, a udzia∏ w nich mo˝e wziàç ka˝-
dy, niezale˝nie od wieku – od przedszko-
la do seniora, równie˝ rodzinnie!

Plan warsztatów w sezonie 2013/2014:
30.10. Wa˝ki i motyle, czyli wspomnie-
nie lata. Ozdoby na szyb´. | 13.11. Ko-
ralikowy zawrót g∏owy – bi˝uteria r´cz-
nie robiona. | 27.11. Kartki r´cznie ro-
bione – Bo˝e Narodzenie. | 11.12.
Styropianowe bombki zdobione meto-
dà decoupage. | 14.12 Stroiki Êwiàtecz-
ne. | 08.01. Kartki r´cznie robione
z okazji Dnia Babci i Dziadka. | 22.01.
Filcomania na dobranoc. | 05.02. Anty-
ramy zdobione naturà. | 05.03. Ozdoby
z filcu. | 19.03. Kartki r´cznie robione
– Wielkanoc. | 02.04. Styropianowe jaj-
ka zdobione sznureczkami. | 12.04.
Stroiki wielkanocne. | 16.04. Pisanki
z wydmuszek. | 30.04. Decoupage na od-
wrót. | 14.05. Szklane laurki na Dzieƒ
Mamy i Taty. | 28.05. Imitacja witra˝u
– Êwieczniki. | 11.06. Temat dowolny.
| 25.06. Temat dowolny. nn OKW
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Informator

1. Referat Gospodarki NieruchomoÊciami
1. Sporzàdzono 7 decyzji o ustaleniu op∏aty adiacenckiej z tytu-

∏u wzrostu wartoÊci nieruchomoÊci na skutek jej podzia∏u.Wy-
dano 95 zawiadomieƒ o ustaleniu nr porzàdkowego, 15 zawia-
domieƒ o zmianie numeru porzàdkowego z urz´du i 7 zaÊwiad-
czeƒ o nadanym numerze porzàdkowym.

2. Udzia∏ w rozprawach administracyjnych dot. ustalania przez
Starost´ Legionowskiego wysokoÊci odszkodowania za drogi
przej´te przez gmin´ Wieliszew.

3. Z∏o˝ono 7 wniosków do Sàdu Rejonowego w Legionowie dot.
ujawnienia w∏asnoÊci Gminy, sprostowania wpisu w ksi´gach
wieczystych oraz wpisu hipoteki przymusowej.

4. Przygotowano umowy: dot. zlecenia us∏ug zwiàzanych z wyce-
nà nieruchomoÊci oraz dot. zlecenia us∏ugi zwiàzanej z podzia-
∏em geodezyjnym nieruchomoÊci gminnej.

5. Sporzàdzono projekt uchwa∏y w sprawie udzielenia bonifikaty
przy zakupie lokalu przez dotychczasowego najemc´. Sporzà-
dzono projekt wydatków i dochodów referatu GNG w 2014 r. oraz
ich prognoz´ na lata nast´pne oraz dokumentacj´ z przetargu
pisemnego nieograniczonego na dzier˝aw´ lokalu u˝ytkowego,
a tak˝e dokumentacj´ dotyczàcà regulowania stanu prawnego
dzia∏ek drogowych Gminy Wieliszew.

6. Udzia∏ w wizji lokalnej z udzia∏em rzeczoznawcy majàtkowe-
go w celu oszacowania wartoÊci nieruchomoÊci dla naliczenia
op∏aty adiacenckiej.

Referat Spraw Obywatelskich, Handlu 
i Usług i Urzàd Stanu Cywilnego

1. Zameldowano na pobyt sta∏y 171 osób, 34 noworodków, czaso-
wy 48, wymeldowano 61 osób.

2. Przyj´to, sprawdzono i wprowadzono do bazy dowodowej wnio-
ski o wydanie dowodu od 389 osób.Wprowadzono do bazy wy-
danych i uniewa˝nionych dowodów osobistych i do bazy da-
nych ewidencji ludnoÊci i zbioru pesel, nowo wyprodukowa-
nych dowodów osobistych – 365 sztuk.

3. Wydano zaÊwiadczenia o utracie dowodu osobistego od 27 in-
teresantów.

4. Zweryfikowano dane osobowe dla organu nowego miejsca po-
bytu sta∏ego 171 osób przyby∏ych z terenu innych gmin. Udzie-
lono odpowiedzi na 171 wniosków o udost´pnienie danych
z ewidencji ludnoÊci, zbioru pesel, ewidencji wydanych
i uniewa˝nionych dowodów osobistych (informacji o danych
osobowych i adresach). Wydano na wniosek dla 30 osób po-
Êwiadczenia o zameldowaniu w lokalu.

5. Sporzàdzono 20 aktów zgonu i 22 akty ma∏˝eƒstwa. Przygoto-
wano i wydano 133 odpisów skróconych oraz 4 odpis zupe∏ny.

6. Przyj´to 123 wnioski CEIDG dotyczàcych dzia∏alnoÊci gospo-
darczej. Wydano 15 zezwoleƒ na sprzeda˝ napojów alkoholo-
wych.

Referat Gospodarki Przestrzennej i Geodezji
1. Przygotowano i wydano: 96 wypisów z miejscowego planu za-

gospodarowania przestrzennego, 44 zaÊwiadczenia o braku
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, 6 de-
cyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego, 27 de-
cyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu, 23 de-
cyzje zatwierdzajàce projekt podzia∏u nieruchomoÊci, 20 po-
stanowieƒ opiniujàcych wst´pny projekt podzia∏u
nieruchomoÊci, 15 projektów decyzji o warunkach zabudowy
i zagospodarowania terenu, 23 wszcz´ç w przedmiocie ustale-
nia warunków zabudowy.

2. Rozpocz´to procedur´ opracowania planu miejscowego dla te-

renu po∏o˝onego we wsi Wieliszew rejon ul. ˚ytniej – tj. za-
wiadomiono organy i instytucje w∏aÊciwe do uzgadniania i opi-
niowania planu miejscowego o przystàpieniu do sporzàdzenia
planu.

3. Przekazano do zaopiniowania projekt miejscowego planu za-
gospodarowania przestrzennego dla cz´Êci wsi Wieliszew – re-
jon ul. Podgórnej do Gminnej Komisji Architektoniczno-Urba-
nistycznej. Przes∏ano projekt miejscowego planu zagospoda-
rowania przestrzennego dla cz´Êci wsi Krubin do uzgodnieƒ.
Odby∏o si´ spotkanie w Mazowieckim Zarzàdzie Dróg Woje-
wódzkich odnoÊnie omówienia rozwiàzaƒ komunikacyjnych
przewidzianych w projekcie planu Krubin.

4. Przeanalizowano projekt miejscowego planu zagospodarowa-
nia przestrzennego Województwa Mazowieckiego, a tak˝e uwa-
gi do projektu studium uwarunkowaƒ i kierunków zagospoda-
rowania przestrzennego Gminy.

Referat Ochrony Ârodowiska i Rolnictwa
1. Wydano 71 decyzji na wycink´ drzew poprzedzonych ogl´dzi-

nami w terenie.
2. Wszcz´to 3 post´powania administracyjne dotyczàce przetrzy-

mywania psów w z∏ych warunkach (jedno post´powanie umo-
rzone).

3. Sporzàdzono zawiadomienie dotyczàce usuni´cia odpadów
z dzia∏ki b´dàcej w samoistnym posiadaniu Gminy Wieliszew.
Zorganizowano zbiórk´ odpadów wielkogabarytowych i zu˝y-
tego sprz´tu elektryczno-elektronicznego.

4. Zorganizowano „Sprzàtanie Âwiata” w porozumieniu z so∏ec-
twami, szko∏ami i przedszkolami oraz zainaugurowano „Zielo-
ne Klasy”.

5. Wprowadzono i weryfikowano deklaracje o wysokoÊci op∏aty
za gospodarowanie odpadami komunalnymi ok. 2500.

Referat Bud˝etu i Finansów
1. Przygotowano projekty Uchwa∏: bud˝etowych na 5 wrze-

Ênia 2013 r. oraz na 3 paêdziernika w sprawie zmian w planie
wydatków i dochodów, a tak˝e projektu Uchwa∏y w sprawie
zmian w planie dochodów i wydatków Wieloletniej Prognozy
Finansowej.

2. Sporzàdzono Zarzàdzenia Wójta Gminy Wieliszew w sprawie
zmian i przesuni´ç mi´dzy rozdzia∏ami w planie wydatków i do-
chodów bud˝etowych – Zarzàdzenie Nr 52/2013 z dnia 28 czerw-
ca 2013 Zarzàdzenie Nr 56/2013 z dnia 5 lipca 2013 Zarzàdze-
nie Nr 60/2013 z dnia 12 lipca 2013, Zarzàdzenie Nr 71/2013
z dnia 26 lipca 2013., Zarzàdzenie Nr 76/2013 z dnia 5 sierp-
nia 2013, Zarzàdzenie Nr 79/2013 z dnia 21 sierpnia 2013., a tak-
˝e informacj´ opisowà z wykonania bud˝etu za I pó∏rocze 2013
oraz sprawozdania miesi´czne i kwartalne (Rb-28S, Rb-27S, Rb-
NDS, Rb- N, Rb- Z, Rb-ZN).

3. Przygotowano projekt bud˝etu na 2014 r. Rozliczono dotacj´
dla klubów sportowych oraz ekwiwalenty dla stra˝aków.

4. Weryfikowano op∏aty adiacenckie oraz op∏aty za zaj´cie pasa
drogowego, a tak˝e zaanga˝owanie umów cywilnych, umów-zle-
cenie i umów o dzie∏o na rok 2013.

5. Ksi´gowano wyciàgi bankowe oraz dokonywano przelewów bie-
˝àcych i majàtkowych wydatków Gminy.

Referat Podatków
1. Wydano 294 decyzje podatkowe (w toku prowadzonych post´-

powaƒ wydano 38 wezwaƒ i 20 postanowieƒ), 104 zaÊwiadcze-
nia o stanie majàtkowym oraz o niezaleganiu bàdê zaleganiu
w podatkach.

2. Przygotowano informacj´ o nieudzieleniu pomocy publicznej

de minimis w rolnictwie i rybo∏ówstwie za 06-09 2013 r. oraz spra-
wozdanie Rb-27S za maj – sierpieƒ 2013 r.Wystawiono 20 upo-
mnieƒ oraz 603 tytu∏y wykonawcze na zaleg∏oÊci podatkowe.

3. Wp∏yn´∏y 53 wnioski o zwrot podatku akcyzowego i wydano
decyzje ustalajàce kwoty zwrotu podatku. Przygotowano kon-
tokwitariusze dla so∏tysów na pobór III raty podatku. Rozli-
czono so∏tysów z pobranych podatków na III rat´ tj.
do 15.09.2013.

4. Przygotowano wniosek o przekazanie gminie dotacji celowej
na post´powanie w sprawie zwrotu producentom rolnym po-
datku akcyzowego zawartego w cenie oleju nap´dowego wy-
korzystywanego do produkcji rolnej i jego wyp∏at´ za okres
od 1 sierpnia do 31 sierpnia 2013.

Referat Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 
INWESTYCJE
1. Dokonano odbioru komisyjnego inwestycji: ogólnodost´pnych

placów zabaw w miejscowoÊciach: Janówek Pierwszy, Krubin,
Skrzeszew i Komornica; sieci wodociàgowej w ul. D∏ugiej
w miejscowoÊci Micha∏ów-Reginów (L=320mb); dostawy
i monta˝u 9 kpl zestawów przy∏àczeniowych kanalizacji pod-
ciÊnieniowej systemu ROEVAC do istniejàcych przy∏àczy od-
prowadzonych na posesj´ (w tym: 4 zestawy do nieruchomo-
Êci zlokalizowanych w m Krubin oraz 5 zestawów do nierucho-
moÊci zlokalizowanych w m. Janówek Pierwszy [os.
przy koÊciele], sieci wodociàgowej w ul. Gwiaêdzistej w miej-
scowoÊci ̧ ajski (L=245mb); odcinka sieci kanalizacji sanitar-
nej w ul. Grzybowej w miejscowoÊci ¸ajski (L=83mb).

2. Koordynowano zadanie pod nazwà „Boisko os. 600-lecia” oraz
prace projektowe zwiàzane z przebudowà remizy Ochotniczej
Stra˝y Po˝arnej w Janówku Pierwszym.

3. Koordynowano prace projektowe zwiàzane z rozbudowà Zespo-
∏u Szkó∏ w ¸ajskach.

4. Koordynowano prace zwiàzane z realizacjà zadania pod nazwà
„Zagospodarowanie przestrzeni publicznej w Olszewnicy Sta-
rej”, dodatkowe ustalenia z projektantem.

5. Podpisano umow´ na opracowanie kompletnej dokumentacji
projektowo-kosztorysowej zagospodarowania terenu prze-
strzeni publicznej (dz. nr ewid. 1272/1) w miejscowoÊci Wieli-
szew.

6. Podpisano umow´ na realizacj´ zadania pn. Budowa kanali-
zacji ul. D∏uga w Micha∏owie-Reginowie (projekt i wykonanie).

7. Podpisano umow´ na realizacj´ zadania pn. utwardzenie dro-
gi ul. Marysieƒki w Olszewnicy Starej.

8. Podpisano umow´ z wykonawcà i wprowadzono na budow´ – re-
alizacja zadania pn. Przebudowa i wyposa˝enie sali widowi-
skowo-konferencyjnej.

9. Podpisano umow´ na realizacj´ zadania pn. Poprawa bezpie-
czeƒstwa komunikacyjnego i p∏ynnoÊci ruchu w Gminie Wie-
liszew poprzez przebudow´ odcinka drogi gminnej nr 180535W
w miejscowoÊci Skrzeszew.

10. Podpisano umow´ na remont placówek oÊwiatowych Gminy
Wieliszew.

11. Podpisano umow´ na realizacj´ zadania pod nazwà „Wyko-
nanie pe∏nobran˝owej dokumentacji projektowo-kosztoryso-
wej dla budowy sali gimnastycznej przy Gimnazjum w Wie-
liszewie”.

12. Podpisano umow´ na opracowanie kompletnej dokumenta-
cji projektowej zagospodarowania terenu przestrzeni publicz-
nej w miejscowoÊci ¸ajski.

GOSPODARKA KOMUNALNA
1. Uruchomiono monitoring pla˝y oraz zamontowano 4 kamery

na wie˝y widokowej w Wieliszewie.
2. Zrealizowano umowy na naprawy czàstkowe dróg asfaltowych

i gruntowych.
3. W trakcie realizacji sà prace rozbiórkowe hali przy budyn-

ku UG.
4. W okresie wakacyjnym wykonano remonty placówek oÊwia-

towych.
5. W MZDW interweniowano w sprawie naprawy ulicy Nowodwor-

skiej w Olszewnicy Nowej, ulica zosta∏a naprawiona.
6. Oczyszczono jezioro wieliszewskie.W trakcie realizacji jest in-

westycja na ulicy Spacerowej, Âwi´tojaƒskiej i Flisaków w Wie-
liszewie.

7. W Olszewnicy Starej na ulicy Marysieƒki trwajà prace przy-
gotowawcze do po∏o˝enia warstwy powierzchniowego utrwa-
lenia pasa drogowego.

8. Poprawiono infrastruktur´ Êcie˝ek rowerowych na terenie ca-
∏ej Gminy.

9. Brygada gminna wykona∏a nast´pujàce prace: koszono chod-
niki, pobocza drogi i place, zabezpieczono logistycznie orga-
nizacj´ Êwiàt narodowych i szant, zbierano Êmieci po akcjach
Workcampu i so∏ectw, remontowano pomieszczenia gminne
i placówki oÊwiatowe, zbierano Êmieci z miejsc trudno dost´p-
nych, sprzàtano przystanki i place zabaw, naprawiano jedno
oraz wstawiono 4 nowe lustra drogowe. Przygotowano impre-

zy masowe na po˝egnanie lata, uzupe∏niono piasek w piaskow-
nicach na placach zabaw, usuni´to szlam ze studzienek desz-
czowych, poprawiono w∏az szamba w Ka∏uszynie, podci´to ga-
∏´zie i krzaki na skrajniach drogowych i przy chodnikach, od-
nowiono pomieszczenia w Domu Kultury w ¸ajskach
i dostosowano hydrant wewn´trzny do nowych przepisów ppo˝.,
wykonano przeglàd i oznakowano hydranty na terenie ca∏ej
Gminy, naprawiono teren przy g∏ównej p∏ycie boiska w Wie-
liszewie, w szkole podstawowej w Skrzeszewie w celu powi´k-
szenia powierzchni u˝ytkowej sali lekcyjnej wyburzono Êcia-
n´, wykonano naprawy murarskie i odnowiono sufit i Êciany,
zebrano oferty na wymian´ kot∏a gazowego w domu ogrodni-
ka w Micha∏owie-Reginowie, przeniesiono magazyn Zarzàdza-
nia Kryzysowego z gara˝u gminnego do pomieszczeƒ TBS-u.

10. Ogrodzono i oÊwietlono plac zabaw w Ka∏uszynie. Inicjato-
rami pomys∏u byli Grzegorz Zbroch i Leszek Klejman.

Zespół Informacji i Promocji Gminy
1. Organizowano imprezy gminne: Âwi´to Gminy, Szanty nad Za-

lewem, Do˝ynki Gminne, Kino plenerowe, otwarcie pla˝y, otwar-
cie placu zabaw i boiska sportowego w Micha∏owie-Reginowie.

2. Koordynowano mi´dzynarodowy projekt WILL, 3 i 4 etap, wy-
druk nowych mapek rowerowych, zadanie zwiàzane ze schod-
kami na wie˝´ widokowà – (lista darczyƒców, tabliczki, otwar-
cie wie˝y), pomagano w realizacji projektu Êcie˝ek rowerowych

3. Realizowano zadania zwiàzane z organizacjà „Biegu Jesieni”
oraz otwarciem „Trasy Crossowej”, przygotowywano materia-
∏y na stron´ internetowà oraz do „Gazety Wieliszewskiej”.

Referat Zarzàdzania Kryzysowego
1. Dokonano wizji w terenie, w wyniku której stwierdzono uszko-

dzonà wzd∏u˝ wa∏u drog´ w kierunku Topoliny.
2. Prowadzono bie˝àce sprawy i dokumentacj´ Gminnej Spó∏ki

Wodnej. Sporzàdzono sprawozdanie z bezpiecznych wakacji.
3. Przyj´to zg∏oszenie o 3 ∏adunkach wybuchowych w obr´bie Wie-

liszew Kwietniówka. Niewybuchy zosta∏y wywiezione.
4. W zakresie komunikacji: uruchomiono lini´ ZS9. Dla miesz-

kaƒców Micha∏owa-Reginowa (Cegielnia) uruchomiono dodat-
kowe kursy L-10.

Referat Sportu
1. Nadzorowano i koordynowano zaj´cia sportowe w czasie roku

szkolnego zgodnie z harmonogramem. Zakupiono sprz´t spor-
towy.

2. Przygotowano i poprowadzono na pla˝y w Wieliszewie 3 Tur-
nieje Pi∏ki Pla˝owej o Puchar Wójta Gminy Wieliszew.

3. Opracowano kalendarz imprez sportowych oraz grafik zaj´ç
grup dzieci´cych, m∏odzie˝owych i doros∏ych.

4. Przygotowano i przeprowadzono IV Turniej o Puchar Premie-
ra Donalda Tuska na Orliku w Skrzeszewie w dniach 17-18
wrzeÊnia 2013 oraz Gminne Biegi Prze∏ajowe dla szkó∏ podsta-
wowych i gimnazjalnych w dn. 27.09.2013.

OÊrodek Kultury
1. W ramach akcji „Wakacje z kulturà” 9 sierpnia zakoƒczy∏

si´ II turnus wakacyjny zorganizowany przez OÊrodek Kultury
w Wieliszewie. W ciàgu dwóch tygodni z oferty OÊrodka urozma-
icajàcej wakacyjny okres skorzysta∏o ok. 50. dzieci.

2. 20 czerwca podczas fina∏u wystawy „Gobelin Roku 2013 w Ka-
drze” wyró˝niona zosta∏a praca pt. „˚urawie” autorstwa Ilo-
ny Wróblewskiej z pracowni tkackiej „Gobel-Artki” OÊrodka
Kulturyw Wieliszewie.

3. Udzia∏ ZTL „Promyki” w koncercie: wspó∏organizowanym
15.06 w ¸ajskach wraz z Mazowieckim Centrum Kultury
i Sztuk oraz w koncercie z okazji „Âwi´ta Szko∏y w Janów-
ku Pierwszym” oraz XX Ogólnopolskim Turnieju Taƒców
Polskich „Warmia 2013”, rozgrywanym w Olsztynie.

4. Organizowano i wspó∏organizowano nast´pujàce uroczysto-
Êci oraz imprezy lokalne:”Gminne Obchody Rocznicy Wybu-
chu Powstania Warszawskiego”, „Obchody Âwi´ta Wojska Pol-
skiego”, „Obchody 74 Rocznicy Wybuchu II Wojny Âwiato-
wej w Gminie Wieliszew”, „Szanty na Zalewem”, „Do˝ynki
Gminne”, wystaw´ fotograficznà „Moja Afryka”, III Festiwal
Poezji Âpiewanej „Powrót do Krainy ¸agodnoÊci, „Otwarcie
Wieliszewskiej Trasy Crossowej”,VIII Bieg Jesieni.

5. Zorganizowano wyjazd na projekcj´ filmu Andrzeja Wajdy:
„Wa∏´sa Cz∏owiek z nadziei”. Aktualizowano, stron´ inter-
netowà, przygotowywano relacje do „Gazety Wieliszewskiej”
oraz materia∏y promocyjne dla Urz´du Gminy, placówek
oÊwiatowych i stowarzyszeƒ.

Samorzàdowa Administracja Placówek OÊwiatowych
1. Wystàpiono o udzielenie dotacji niepublicznemu punkto-

wi przedszkolnemu „Akademia M∏odego Cz∏owieka”.
Analizowano przeprowadzono 9 post´powaƒ na stopieƒ na-
uczyciela mianowanego.

2. Udzia∏ w pracach komisji stypendialnych rozpatrujàcych wnio-
ski o przyznanie stypendiów za wyniki w nauce, artystycznych
i za osiàgni´cia sportowe.

3. Koordynowano dzia∏ania zwiàzane z realizacjà przez Wy˝szà
Szko∏´ Pedagogicznà im. Janusza Korczaka w Warszawie pro-
jektu „Wieliszewska Akademia Nauczyciela”.

OÊrodek Pomocy Społecznej
1. Do referatu Êwiadczeƒ rodzinnych wp∏yn´∏o 169 wniosków,

wydano 161 decyzji, wyp∏acono 683 rodzinom Êwiadczenia
rodzinne na kwot´ 545 963,00 z∏.Wydano 32 zaÊwiadczenia
o korzystaniu ze Êwiadczeƒ rodzinnych.

2. W ramach funduszu alimentacyjnego wystawiono 23 upo-
mnienia oraz 29 tytu∏ów wykonawczych dla d∏u˝ników ali-
mentacyjnych, przyj´to 31 wniosków o ustalenie prawa
do Êwiadczeƒ z funduszu alimentacyjnego, wystawiono
21 decyzji. Âwiadczenia z funduszu alimentacyjnego wyp∏a-
cono na kwot´ 117 231,62 z∏.

3. Wyp∏acono 16 rodzinom dodatki mieszkaniowe na kwo-
t´ 17 442,00 z∏, wp∏yn´∏o 8 nowych wniosków o przyznanie
dodatku mieszkaniowego, wydano 18 decyzji.

4. Do pomocy spo∏ecznej wp∏yn´∏y 193 wnioski o pomoc, wyda-
no 236 decyzji, wyp∏acono nast´pujàce zasi∏ki: sta∏e 36, celo-
we 69, specjalnych, celowych, 38, okresowych 14.

5. Wystàpiono z 21 wnioskami do innych instytucji o udost´pnie-
nie danych osobowych; sfinansowano 113 dzieciom obiady
w szkole; Przyj´to 68 wniosków na stypendia szkolne.

Biuro Projektu Wieliszewska Akademia PrzyszłoÊci 2
1. Odbywa∏y si´ szkolenia i kursy: kolejne dwie grupy uczestni-

czy∏y w szkoleniu na Przedstawiciela handlowego, osoby, któ-
re wyrazi∏y zainteresowanie udzia∏em w kursie na prawo jaz-
dy kategorii B (w ramach szkolenia na Przedstawiciela han-
dlowego) rozpocz´∏y zaj´cia pod koniec wrzeÊnia, tak˝e
kolejna grupa uczestniczy∏a w kursie na Prawo jazdy kat. C.,
odby∏ si´ równie˝ kurs na kierowc´ wózka jezdniowego z na-
p´dem silnikowym. Wszyscy uczestnicy bioràcy udzia∏
w w/w szkoleniach i kursach wzi´li udzia∏ w Warsztatach roz-
wijania kompetencji ogólnych.

2. Trwajà negocjacje z Instytucjà PoÊredniczàcà II-go stopnia
w sprawie wyd∏u˝enia projektu i obj´cia wsparciem dodatko-
wo 15 osób.

3. Zosta∏a podpisana umowa z Mazowieckà Jednostkà Wdra˝a-
nia Programów Unijnych na dofinansowanie projektu „Wie-
liszewska Szko∏a Malucha” napisanego przez zespó∏ WAP2
na zaj´cia dodatkowe dla klas I-III.

4. Zosta∏y podpisane umowy z Wykonawcami wy∏onionymi w ra-
mach przetargu nieograniczonego na zaj´cia dodatkowe dla
klas I-III w ramach projektu „Wieliszewska Szko∏a Malucha”.

5. JesteÊmy w trakcie podpisywana umowy z Mazowieckà Jed-
nostkà Wdra˝ania Programów Unijnych na dofinansowanie pro-
jektu „Wieliszewska Akademia M∏odego Cz∏owieka” napisa-
nego przez zespó∏ WAP2 na zaj´cia dodatkowe dla klas IV-VI.

6. Trwajà negocjacje z Urz´dem Marsza∏kowskim w sprawie do-
finansowania projektu „Aktywni mieszkaƒcy Gminy Wieliszew”.

7. Trwajà negocjacje z Urz´dem Marsza∏kowskim w sprawie do-
finansowania projektu „Remont i wyposa˝enie budynku pe∏nià-
cego funkcj´ spo∏eczno- kulturalne we wsi Janówek Pierwszy.

Zespoł ds. realizacji projektu „Wieliszewski Internet
– przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu 

w Gminie Wieliszew”
1. Dostarczono sprz´t komputerowy do 80 gospodarstw domowych

oraz jednostek podleg∏ych Gminie.
2. Przeprowadzono procedur´ na Êwiadczenie us∏ug sta∏ego lub mo-

bilnego dost´pu do Internetu wraz z dostawà i monta˝em sprz´-
tu potrzebnego do Êwiadczenia us∏ugi na potrzeby realizacji pro-
jektu „Wieliszewski Internet – przeciwdzia∏anie wykluczeniu
cyfrowemu w Gminie Wieliszew”. Zakoƒczono monta˝ sprz´tu
niezb´dnego do Êwiadczenia us∏ugi dost´pu do Internetu.

Zespoł ds. realizacji projektu 
„Franek i Jola chodzà do przedszkola”

1. Zosta∏a podpisana umowa na dofinansowanie projektu z Ma-
zowieckà Jednostkà Wdra˝ania Programów Unijnych. Obec-
nie jest przygotowywany aneks.

2. Wybrano nauczyciela-wychowawc´ oraz opiekuna grupy w od-
dziale przedszkola w Olszewnicy Starej.

3. Rozstrzygni´to przetarg na prowadzenie zaj´ç dodatkowych
w przedszkolach w Gminie Wieliszew z: j´zyka angielskiego
i edukacji matematycznej.

4. Zosta∏a wyremontowana i dostosowana do potrzeb przedszko-
la sala w Szkole Podstawowej w Olszewnicy Starej. Zrekruto-
wano dzieci do nowego oddzia∏u przedszkolnego. Przygotowa-
no harmonogramy zaj´ç dodatkowych w przedszkolach.

nn Opracowa∏ ¸ukasz Ziemak

Praca Urz´du
Informacja o pracy w Urz´dzie Gminy w okresie od 25 czerwca do 2 paêdziernika 2013 
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W Gminie

24 wrzeÊnia w Szkole Podstawowej w Skrzeszewie rozp´ta∏a si´ „K∏ótnia w tornistrze”,
a wszystko to za sprawà... autorki wierszy dla dzieci, pisarki El˝biety Bednarczyk

K∏ótnia w tornistrze
Na spotkanie autorskie przyjecha∏a
do nas z Cz´stochowy, chocia˝ od po-
nad 20 lat mieszka w dalekiej Austra-
lii, o której nasi najm∏odsi tak˝e mogli
zdobyç ciekawe informacje.

W swojej twórczoÊci autorka podkre-
Êla wartoÊci istotne dla ka˝dego màdre-
go cz∏owieka. Na spotkaniu stara∏a si´
przekazaç najm∏odszym, jak wa˝na jest
przyjaêƒ, odpowiedzialnoÊç za drugiego
cz∏owieka, a tak˝e zdobywanie nowych
umiej´tnoÊci. Pani El˝bieta zach´ca∏a

dzieci do czytania ksià˝ek, bo jak pod-
kreÊla∏a, jest to wspania∏a droga do po-
znania siebie i otaczajàcego nas Êwiata.
Oprócz literatury dzieci mog∏y zapoznaç
si´ z faunà i florà australijskiego konty-
nentu, obejrza∏y prezentacj´ przybli˝a-
jàcà im to odleg∏e miejsce.

Na zakoƒczenie spotkania Pani El˝-
bieta przygotowa∏a niespodziank´. Po-
niewa˝ z wykszta∏cenia i zami∏owania
jest tancerkà, uczestnikom spotkania
zaprezentowa∏a taniec cygaƒski. Emo-

cjom nie by∏o koƒca. Na szcz´Êcie na-
szemu goÊciowi nie zabrak∏o energii
i z ch´cià rozdawa∏a swoim wielbicielom
autografy.

Spotkania z ciekawymi ludêmi zawsze
budzà w dzieciach entuzjazm, pobudza-
jà wyobraêni´, otwierajà na Êwiat. Jako
szko∏a chcielibyÊmy korzystaç jak naj-
cz´Êciej z takiej formy edukacji i mamy
nadziej´, ˝e to pierwsze spotkanie au-
torskie b´dzie tylko jednym z wielu.

nn  Ma∏gorzata Leszczyƒska
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Dzieƒ Zmian
Pierwszym punktem programu by∏a prezentacja
zdj´ç z Czadu, udost´pnionych przez tamtejsze-
go misjonarza. Fotografie wywo∏a∏y du˝e zainte-
resowanie. Dzieci i doroÊli z du˝ym przej´ciem s∏u-
chali informacji na temat sytuacji mieszkaƒców
tamtego regionu Êwiata. Wywo∏a∏y one ˝ywe dys-
kusje wÊród widzów. Prezentacjom towarzyszy∏a
muzyka afrykaƒska pot´gujàca prze˝ycia i emo-
cje zwiàzane z projekcjà. Natomiast rytmy afry-
kaƒskie zach´ci∏y dzieci do zabawy i taƒca. Ko-
lejnym punktem by∏a wystawa pamiàtek przywie-
zionych z Czadu. Mo˝na by∏o obejrzeç olejne
obrazy przedstawiajàce ̋ ycie w wiosce, drewnia-
ne rzeêby zwierzàt i zwierzàtka wykonane z me-
talu. T∏o wystawy stanowi∏ batik malowany we
wzory afrykaƒskie.

Dzieci z zainteresowaniem oglàda∏y ekspona-
ty, a szczególnie maski. Dziewczynki najch´tniej
przymierza∏y chusty, suknie i bi˝uteri´ wykona-
nà r´cznie z malachitów, hematytów, glinianych
koralików i muszelek. Ch∏opcy wspaniale prezen-
towali si´ w nakryciach g∏owy ˝o∏nierzy ONZ.

Mo˝na te˝ by∏o obejrzeç albumy ze zdj´ciami
z Maroka. Jednym z punktów regulaminu by∏o
przybli˝enie dzieciom zabaw i smaków kuchni
afrykaƒskiej. Uczniowie klasy trzeciej na lekcjach
informatyki wyszukali informacje na ten temat.
WykorzystaliÊmy je przygotowujàc program.
Gry zaprezentowane podczas imprezy to:
1. Carabke – gra polegajàca na rzucaniu i ∏apa-
niu orzeszków ziemnych,
2. Wanda – gra sznurkowa, czyli uk∏adanki ze

sznurków na palcach obu d∏oni,
3. Gra w kapsle, polegajàca na zbijaniu pionków
przeciwnika z planszy.

D∏ugo po zakoƒczeniu imprezy dzieci ch´tnie
bawi∏y si´ we wszystkie prezentowane gry na ka˝-
dej przerwie. WÊród mam du˝ym powodzeniem
cieszy∏a si´ degustacja herbaty afrykaƒskiej – Ro-
obois. GoÊci cz´stowa∏y uczennice klasy czwartej
ubrane w chusty afrykaƒskie.

Impreza trwa∏a od godz. 17.00 do 20.00 i wzbu-
dzi∏a du˝e zainteresowanie w Êrodowisku lokal-
nym. Osoby, które widzia∏y prezentacje, przypro-
wadza∏y znajomych. Mam nadziej´, ˝e w przysz∏o-
Êci b´d´ mog∏a liczyç na wspó∏prac´ rodziców
przy organizacji nast´pnej akcji.

nn Renata Wodecka-Fojt

– łaƒcuch otwartych serc
19 wrzeÊnia 2013 roku
przy Szkole
Podstawowej
z Oddziałami
Przedszkolnymi odbyło
si´ uroczyste otwarcie
placu zabaw

SP Skrzeszew

Plac zabaw powsta∏ z inicjatywy
i pracy w∏asnej Rodziców dzie-
ci z Oddzia∏ów Przedszkolnych

przy wsparciu finansowym Wójta
Gminy Wieliszew Pana Paw∏a Kow-
nackiego, Pani Dyrektor Szko∏y
z Oddzia∏ami Przedszkolnymi Ma∏-
gorzaty Âcibior i licznych sponso-
rów.

Na uroczystoÊç przybyli: Wójt
Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownacki,
Dyrektor SAPO Jacek Banaszek,
Radna Gminy Pani Magda Donat,
Proboszcz parafii w Skrzeszewie ks.
Krzysztof Krupa, Przewodniczàca
Rady Rodziców Oddzia∏ów Przed-
szkolnych Pani Ewa Raczkowska-
-Wojerska, zgromadzeni nauczycie-
le, Rodzice i Dzieci z Oddzia∏ów
Przedszkolnych. Po powitaniu Pani

Dyrektor – Ma∏gorzata Âcibior
w krótkim przemówieniu podzi´ko-
wa∏a Panu Wójtowi i sponsorom
za wk∏ad finansowy oraz Rodzi-
com, dzi´ki których inicjatywie
mo˝liwa by∏a reaktywacja placu za-
baw. Nast´pnie dzieci wr´czy∏y Pa-
nu Wójtowi, Pani Dyrektor i Prze-
wodniczàcej Rady Rodziców prze-
pi´kne laurki z podzi´kowaniem,
zaÊpiewa∏y specjalnie przygotowy-
wane na t´ uroczystoÊç zabawne
piosenki. Ksiàdz Krzysztof Krupa
po krótkiej modlitwie w intencji
bezpieczeƒstwa korzystajàcych
z placu zabaw dzieci, przy uciesze
najm∏odszych szczodrze pokropi∏
wodà Êwi´conà wszystkich zebra-
nych.Wójt Gminy Pawe∏ Kownacki
w kilku s∏owach podzi´kowa∏
wszystkim, którzy przyczynili si´
do reaktywacji placu i podkreÊli∏,
jak wa˝na jest rola rodziców w do-
konywaniu tego typu przedsi´-
wzi´ç na rzecz dzieci i nast´pnych
pokoleƒ. Nast´pnie delegacja dzie-
ci z Oddzia∏ów Przedszkolnych z na-
uczycielami, Panem Wójtem, Ksi´-
dzem Proboszczem, Panià Dyrektor,
Przewodniczàcà Rady Rodziców
i Rodzicami udali si´ na plac zabaw
w celu przeci´cia symbolicznej

wst´gi i poÊwi´cenia placu. Wszy-
scy, którzy przybyli na uroczystoÊç,
mogli w koƒcu wejÊç na teren pla-
cu zabaw i dok∏adnie przyjrzeç si´
inwestycji.

nn

Plac zabaw w Skrzeszewie
P O D Z I ¢ K O W A N I E
Dzi´kujemy wszystkim ludziom dobrej woli,
przy których pomocy udało si´ reaktywowaç
plac zabaw przy Szkole Podstawowej
z Oddziałami Przedszkolnymi w Skrzeszewie,
za wkład finansowy: Wójtowi Gminy Wieliszew
– Panu Pawłowi Kownackiemu • Pani Dyrektor
Szkoły Podstawowej z Oddziałami Przedszkolnymi
w Skrzeszewie – Małgorzacie Âcibior • Sklep
Spo˝ywczo-Przemysłowy Bo˝ena Kostrzewa
– Nowodworska, Skrzeszew • Sklep
Spo˝ywczo-Przemysłowy Alicja Kowalska
– KoÊcielna, Skrzeszew •  PUH Zbroch Grzegorz
– Mickiewicza 54, Skrzeszew • Zdzisław
Lewandowski – Łajski • Leszek i Halina Klejman
– Kałuszyn • Ars Garden Artur ˚ołek
– Modliƒska 190, Wieliszew • Aga S. C.
Trzaskoma A, Lewandowski Z – Mickiewicza 10,
Skrzeszew-Kałuszyn • Jurex II Konrad Boniecki
– Olszankowa 3A, Olszyny • Tacho-Tech in˝.
Tomasz SkierÊ – Nowodworska 1A, Skrzeszew •
MT-GAZ Stacja Paliw Tyska Henryka
– Nowodworska 33A, Skrzeszew • Hurtownia
Ksià˝ek MC2 Agata Kisza – KoÊcielna 74,
Skrzeszew • DAR-REM Dariusz Niziołek
– Olszyny 350 • Maria Boryczka – Skrzeszew •
Maxin West Sebastian Szlubowski
– Kordeckiego 29, Chotomów • Pizzeria VILLA
CA’DEL BOSCO – Izbica Polna 16, Serock •
Greg-Bud Domy z bali – Grzegorz Krajewski •
Gabinet Kosmetyczny ORCHIDEA – Olszewnica
Stara • Apteka – ul. Nowodworska 57a,
Skrzeszew  • oraz rodzicom za inicjatyw´,
poÊwi´cony czas i prac´ własnych ràk,
w szczególnoÊci:
Paulinie i Michałowi Stachnikom • Dorocie
i Tomaszowi Piwowarskim • Justynie Urgacz •
Ewie i Dariuszowi Wojerskim • Magdzie i Piotrowi
Donat • Beacie i Pawłowi Grodek • Agnieszce
i Jackowi Piwowarskim • Agnieszce Oleksiak •
Marcinowi Barszczewskiemu • Piotrowi
Michalakowi • Piotrowi Maroƒskiemu • Pawłowi
Paƒczykowi • Cezaremu Wrzesiƒskiemu i innym

Dzieci i Rodzice z Oddziałów Przedszkolnych
Dyrekcja i Grono Pedagogiczne Szkoły

Podstawowej z Oddziałami Przedszkolnymi

To ju˝ 20. „Sprzàtanie Âwiata”!
Przedszkole Samorzàdowe
w Janówku

W tym roku wspólnie „Odkrywamy
Czystà Polsk´”! Pod takim has∏em
odby∏a si´ w tym roku ogólnopolska
Akcja Sprzàtania Âwiata. Nasza pla-
cówka przystàpi∏a do niej wraz
z Gminà Wieliszew 20.09.2013.
W piàtkowe s∏oneczne popo∏udnie
zgromadzi∏y si´ dzieci wraz ze swo-
imi wychowawczyniami, aby wyru-
szyç w okolice przedszkola i pobli-
skiego lasu w celu propagowania
Akcji Sprzàtania Âwiata. Przed wyj-
Êciem w teren zapoznano uczestni-
ków z obowiàzujàcymi zasadami
bezpieczeƒstwa. Gmina zaopatrzy∏a
dzieci w worki i r´kawiczki jednora-
zowe i wszyscy wyruszyli na akcj´
porzàdkowania.

Czas sp´dzony w przedszkolu to
okres wzmo˝onej aktywnoÊci po-
znawczej i emocjonalnej. Dlatego
ju˝ w tym wieku powinno ukazaç
dziecku pot´g´ i pi´kno otaczajàce-
go Êwiata, wzbudziç w nim pozytyw-
ne takie uczucia, jak odpowiedzial-
noÊç wobec siebie i przyrody. Dlate-
go wa˝ne jest, by od najm∏odszych
lat uczyç zasad dbania o Êrodowisko.
Dzieci z ch´cià i radoÊcià chcia∏y po-
sprzàtaç „naszà Ziemi´”. Zarówno
maluszki jak i starsze dzieci zbiera-
∏y Êmieci.Akcja odby∏a si´ w formie
zabawy, dzieci dowiedzia∏y si´, ˝e na-
le˝y dbaç o przyrod´, chroniç jà, by
korzystaç z jej uroków.

Na zakoƒczenie na wszystkich
czeka∏a s∏odka i zdrowa niespo-
dzianka zorganizowana przez So∏ec-
two. Dzi´kujemy za nià Paƒstwu Sa-
dowskim, Panu Franciszkowi Zieliƒ-
skiemu i Halinie K´pczyƒskiej
dzi´ki którym zapewniony by∏ rów-
nie˝ sprawny odbiór pozbieranych
Êmieci. Brawo dla Naszych ma∏ych
ekologów!

nn Anna Przyby∏kowska

Przedszkole Samorzàdowe
w Łajskach

20 wrzeÊnia – ju˝ tradycyjnie, bo co
roku, nasza placówka wraz z dzieç-
mi w∏àczy∏a si´ do akcji „Sprzàta-
nia Âwiata”. Chcemy, by od najm∏od-
szych lat nasze przedszkolaki uczy-
∏y si´ zasad dbania o Êrodowisko
i z ch´cià oraz radoÊcià bra∏y udzia∏
w tego typu mi´dzynarodowych
kampaniach.
Akcja odby∏a si´ w formie zabawy,
zatem wszystkie dzieci by∏y uÊmiech-
ni´te i z ch´cià podj´∏y si´ tej
wspania∏ej inicjatywy. Zosta∏ po-
sprzàtany nasz przedszkolny ogródek
i teren przy przedszkolu.

Organizowanie takiej akcji daje
mo˝liwoÊç dbania o Êrodowisko
i chronienia przyrody, cieszenia si´
z jej uroków oraz powoduje wzrost
ÊwiadomoÊci ekologicznej u dzieci.

nn Przedszkole Samorzàdowe 
w ¸ajskach

Przedszkole Samorzàdowe
nr 1 w Wieliszewie

20 wrzeÊnia 2013 r. Przedszkole Sa-
morzàdowe nr 1 w Wieliszewie po raz
kolejny przy∏àczy∏o si´ do mi´dzyna-
rodowej akcji „Sprzàtanie Âwiata”.
Akcja ta jest praktycznà lekcjà eko-
logii, tote˝ dzi´ki niej dzieci uczà si´
szacunku do naszej planety, na któ-
rej ̋ yjemy, pracujemy i odpoczywamy.

Po Êniadaniu wszystkie przed-
szkolaki wys∏ucha∏y prelekcji na te-
mat zaÊmiecania Ziemi. Nast´pnie
wyposa˝one w r´kawice ochronne
oraz worki na Êmieci ruszy∏y do pra-
cy. Dzieci z grupy 2,5-latków sprzà-
ta∏y w ogródku przedszkolnym, dzie-
ci 3- i 4-letnie wokó∏ naszego przed-

szkola, zaÊ grupa dzieci 5-letnich po-
sprzàta∏a okolice przedszkola oraz
fragment lasu w pobli˝u Jeziora
Kwietniówka.

Przedszkolaki bardzo zaanga˝owa-
∏y si´ w akcj´, stara∏y si´ jak najdo-
k∏adniej posprzàtaç wyznaczony im
teren. Jednak to my, doroÊli, musimy
ca∏y czas pami´taç o tym, by uczyç
je poprzez w∏asne prawid∏owe wzor-
ce zachowaƒ wobec natury. Dzieci
uczestniczy∏y w sprzàtaniu bardzo
ch´tnie i z wielkim przej´ciem. Ma-
my nadziej´, ˝e praktyczna nauka
ekologii nie posz∏a w las. Efekty na-
szych wysi∏ków zosta∏y uwiecznione
na zdj´ciach.

nn SP Wieliszew

Wojskowe Koło Łowieckie
„ŁoÊ”

Pod takim has∏em odby∏a si´ tego-
roczna akcja „Sprzàtanie Âwiata
– Polska”, której fina∏ przypad∏, jak
zwykle na 3. tydzieƒ wrzeÊnia czyli 20
– 21 – 22 wrzeÊnia. „Sprzàtanie
Âwiata – Polska” jest cz´Êcià mi´dzy-
narodowego ruchu na rzecz ochrony
Êrodowiska Clean up the World wy-
wodzàcego si´ z Australii, zapoczàt-
kowanego w 1989 roku przez Ina
Kiernana, australijskiego biznesme-
na i ˝eglarza.

W Polsce akcj´ w 1994 roku zaini-
cjowa∏a Mira Stanis∏awska-Meyszto-
wicz, za∏o˝ycielka Fundacji Nasza
Ziemia. „Sprzàtanie Âwiata – Polska”
to wspólna lekcja poszanowania Êro-
dowiska. Jej celem jest promowanie
nieÊmiecenia, edukacja odpadowa
oraz inicjowanie dzia∏aƒ, dzi´ki któ-
rym zmniejszy si´ nasz negatywny
wp∏yw na Êrodowisko. Od 1994 roku,
w trzeci weekend wrzeÊnia setki ty-
si´cy wolontariuszy: m∏odzie˝, doro-
Êli – wszyscy, którym zale˝y na ochro-
nie Êrodowiska, uczestniczà w ak-
cjach sprzàtania otaczajàcych nas
terenów.

W tym roku z inicjatywy Wojskowe-
go Ko∏a ¸owieckiego „¸oÊ” w Legio-
nowie przy wspó∏pracy ze Szko∏à pod-
stawowà w Skrzeszewie, NadleÊnic-
twem Jab∏onna, Urz´dem Gminy
Wieliszew i Starostwem Legionow-
skim przeprowadzono akcj´ sprzàta-
nia lasu na terenie leÊnictwa Ponia-
tów. W akcji wzi´∏y udzia∏ klasy 3,4,5
i 6 wraz z gronem pedagogicznym
Szko∏y Podstawowej w Skrzeszewie,
myÊliwi WK¸ „¸oÊ” oraz leÊnicy i pra-
cownicy leÊni NadleÊnictwa Jab∏onna.

Rejon przewidziany do sprzàtania
by∏ dosyç rozleg∏y, ale uczestniczàce
w akcji dzieci spisa∏y si´ znakomicie.
Efektem tegorocznego sprzàtania by-
∏o kilkadziesiàt worków zebranych
przez dzieci odpadów. Pogoda dopisa-
∏a, humory równie˝. Na zakoƒczenie
organizatorzy akcji przygotowali dla
dzieci ognisko, na którym nie zabra-
k∏o pieczonej kie∏baski i drobnych
upominków.

Jeszcze w czasie trwania ogniska
wszyscy uczestnicy wst´pnie umówi-
li si´ na powtórzenie akcji sprzàtania
w przysz∏ym roku. Zgodnie z opinià
uczestników akcji, jest ona dla samo-
rzàdów dobrym narz´dziem w prowa-
dzeniu ich dzia∏alnoÊci w zakresie go-
spodarki odpadami, a dla placówek
oÊwiatowych interesujàcà metodà
pracy wychowawczej.

MyÊliwi Wojskowego Ko∏a ̧ owieckie-
go dzi´kujà wszystkim uczestnikom
za udzia∏ w tej akcji, a sponsorom
(Urzàd Gminy Wieliszew, Starostwo Le-
gionowskie, NadleÊnictwo Jab∏onna)
za wsparcie finansowe i materialne oraz
patronat nad tym przedsi´wzi´ciem.
Darz Bór.

nn Jan Pryciak Prezes 



Obrady rozpocz´∏y si´ mi∏ym ak-
centem, z którego wszyscy miesz-
kaƒcy Gminy, a zw∏aszcza Ci

zwiàzani na co dzieƒ z naszà oÊwiatà, po-
winni byç dumni. Dziewi´cioro nauczy-
cieli kontraktowych do∏àczy∏o do zacne-
go grona pedagogów mianowanych. Sto-
sowne formalnoÊci zdali nast´pujàcy
nauczyciele: Krzysztof Pawe∏ Roszak,
Aleksander Mi´tek, Renata Karwat,
Izabela Kownacka, Ma∏gorzata Ostrow-
ska, Agnieszka RyÊliƒska, Marzena Wi-
Êniewska, Marta Nies∏uchowska, Magda-
lena Baranowska.

By z∏o˝yç uroczyste Êlubowanie
i otrzymaç z ràk wójta akty mianowa-
nia, wszyscy kandydaci musieli spe∏-
niç wymagania kwalifikacyjne, odbyç
sta˝ zakoƒczony pozytywnà ocenà do-
robku zawodowego, a nast´pnie zdaç eg-
zamin.

Gratulujàc wszystkim uhonorowanym
dyrektor SAPO, Jacek Banaszek, pod-
kreÊli∏, ˝e wyniki tegorocznych egzami-
nów potwierdzi∏y, ˝e wiedza i umiej´tno-
Êci wszystkich zdajàcych sà na bardzo
wysokim poziomie. Wójt gminy gratulu-
jàc podzi´kowa∏ nauczycielom i powie-
dzia∏, ˝e mo˝emy byç dumni, ˝e tak wspa-
nia∏a i kompetentna kadra nauczycielska
jest w szeregach wieliszewskiej oÊwiaty.
Gratulacje i podzi´kowania w imieniu
swoim o tak˝e Rady Gminy z∏o˝y∏ równie˝
Przewodniczàcy Rady Marcin Fabisiak.

Nast´pnie Wójt przystàpi∏ do udziela-
nia odpowiedzi na interpelacje radnych.
Jedna z nich, z∏o˝ona przez Przewodniczà-
cego Rady dotyczy∏a post´pów prac
przy poszerzeniu skrzy˝owania i budowy
sygnalizacji Êwietlnej na skrzy˝owaniu
ulic Nowodworskiej i Dworcowej na gra-
nicy miejscowoÊci Janówek i Góra.

W tym momencie zast´pca wójta Ze-
non Pop∏awski poprosi∏ o udzielenie g∏o-
su i przedstawi∏ radnym odpowiedê
na zapytanie radnego Zezonia z Micha-
∏owa Reginowa, dotyczàce zad∏u˝enia
gminy.Wójt Pop∏awski poinformowa∏, i˝
wbrew uwagom radnego Zezonia, nie mi-
ja si´ z prawdà podajàc, i˝ m∏ody wójt,
czyli Pawe∏ Kownacki na starcie swojej
kadencji otrzyma∏ olbrzymi baga˝ d∏u-
gów i zobowiàzaƒ. Ich suma to ponad 30
milionów z∏otych w tym ponad 23 mln
d∏ugów i odsetek oraz kilka milionów zo-
bowiàzaƒ, faktur do op∏acenia czy pod-
pisanych umów tu˝ przed koƒcem po-
przedniej kadencji.

Temat „odziedziczonych” zobowià-
zaƒ pojawi∏ si´ przy okazji przyjmowa-
nia uchwa∏y zezwalajàcej na emisj´ ob-
ligacji komunalnych. W tej jak˝e istot-

nej sprawie, Skarbnik Gminy Beata Do-
browolska wyjaÊni∏a, ˝e emisja obliga-
cji to zabieg papierowego równowa˝e-
nia bud˝etu, podobnie jak w roku 2012,
gdy wójt uzyska∏ zgod´ na emisj´ obli-
gacji, a z tego prawa nie skorzysta∏
– a zakoƒczy∏ bud˝et 2012 r. z nadwy˝-
kà bud˝etowà.

G∏os w sprawie obligacji oraz przej´-
tych d∏ugów zabra∏ równie˝ wójt Pawe∏
Kownacki. Podzi´kowa∏ za okazane w ro-
ku poprzednim zaufanie i zobowiàza∏ si´
do podobnej rozwagi bud˝etowej równie˝
w tym roku. Odnoszàc si´ do przytoczo-
nych przez swojego zast´pc´ ogromnych
zobowiàzaƒ gminy poprosi∏ wszystkich
radnych o wspólnà prac´ nad przywróce-
niem równowagi bud˝etowej Gminy. Choç
w pewnym sensie rozumie cz´Êç podejmo-
wanych w poprzednich latach decyzji o za-
d∏u˝eniu Gminy, to jednak apeluje o so-
lidarne zrozumienie trudnej obecnie
sytuacji bud˝etu, wynikajàcej z wcze-
Êniejszych dzia∏aƒ samorzàdowców w la-
tach 2006–2010. Obecne Gmina nie b´dzie
w stanie – wobec jeszcze dodatkowych ob-
ostrzeƒ ministra finansów – zaciàgaç ko-
lejnych kredytów rozwojowych oraz inwe-

stowaç tak znaczàcych kwot, jak to czynio-
no na kredyt w latach 2006–2010.Wójt wo-
∏ajàc: „wszystkie r´ce na pok∏ad” popro-
si∏ radnych i so∏tysów o solidarnà prac´
nad wskazaniem najwa˝niejszych inwe-
stycji, które mogà zrealizowaç ograniczo-
ne gminne Êrodki. Na takà solidarnà pra-
c´ nie zas∏uguje roznoszenie informacji
o utracie miejsca na liÊcie rezerwowej do-
finansowania projektów kanalizacyjnych
ze Êrodków unijnych. U˝ywajàc mocniej-
szych s∏ów, wójt zasugerowa∏ radnemu
z Micha∏owa, ˝eby jednak w koƒcu wbi∏
sobie do g∏owy powtarzanà ju˝ wielokrot-
nie informacj´, i˝ 1. miejsce na liÊcie re-
zerwowej w jednym konkursie jest du˝o
s∏absze od miejsca w czo∏ówce wszystkich
konkursów zebranych razem. A szansa
na odzyskanie Êrodków unijnych wcià˝ ist-
nieje.

Do sprawy przej´cia zad∏u˝eƒ w tej
kadencji, podczas wolnych wniosków, od-
nios∏o si´ dwóch radnych, Andrzej Sno-
pek i Jan So∏tys.
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Z ˝ycia Gminy

Wszystkie r´ce na pokład

W Gminnym Centrum
Kultury w Łajskach
3 paêdziernika odbyła
si´ kolejna sesja Rady
Gminy Wieliszew.
Program łàczył ze sobà
elementy bardzo
uroczyste, zwiàzane ze
Âwi´tem Edukacji
Narodowej. Poruszano
równie˝ tematy
cokolwiek przyziemne,
zwiàzane z funduszami
gminy

Łukasz Ziemak
Magdalena Pietrzak

GABINET ROLLETIKUW WIELISZEWIE
ul. Modliƒska 110/114

Zaprasza wszystkich dbajàcych o zdrowie, figur´
i kondycje. Zapewniam miłà atmosfer´ i fachowà

obsług´. Czas sp´dzony na Rollmasa˝u zaprocentuje
w przyszłoÊci i ochroni przed jesiennà-zimowà depresjà. 
Zadzwoƒ i umów si´ na gratisowy masa˝ 668-181-359

TO NAPRAWD¢ DZIAŁA 

MARCIN FABISIAK

W zwiàzku z przed∏u˝ajàcymi si´ praca-
mi przy rozbudowie skrzy˝owania na dro-
dze wojewódzkiej nr 631 – ulicy Nowo-
dworskiej z drogà powiatowà nr 1817W
– ulicà Dworcowà oraz drogà gminnà
nr 180504W – równie˝ ulicà Dworcowà,
w miejscowoÊciach Góra i Janówek Pierw-
szy – z∏o˝y∏em interpelacj´ w sprawie te-
go projektu.
Okaza∏o si´, ˝e Wójt Pawe∏ Kownacki, do-
pe∏ni∏ wszelkich formalnoÊci przy realiza-
cji tego przedsi´wzi´cia, poniewa˝ Gmina
Wieliszew zaanga˝owana jest wy∏àcznie
w zakresie uzgodnieƒ i opinii do projek-
tu, natomiast teraz nale˝y czekaç na od-
powiednie i terminowe dzia∏ania ze stro-
ny Mazowieckiego Zarzàdu Dróg Woje-
wódzkich.
Pierwszy termin zakoƒczenia opracowa-
nia dokumentacji przewidziany by∏ na

27 sierpnia b. r., tak wynika∏o
z umowy zwartej pomi´dzy
MZDW w Warszawie a biurem projekto-
wym Vertikal. Jednak na wniosek biura
projektowego wyznaczono nowy termin
zakoƒczenia opracowania dokumentacji
– na 15 grudnia 2013 r.
Poniewa˝ oczekiwania mieszkaƒców sà ja-
sne, nale˝y jak najszybciej przebudowaç
to skrzy˝owanie i zainstalowaç tam sygna-
lizacj´ Êwietlnà. Poprosi∏em Wójta, by do-
∏o˝y∏ wszelkich staraƒ, aby w bud˝ecie
MZDW na rok 2014 zosta∏a uwzgl´dnio-
na ta inwestycja, mimo ˝e projekt b´dzie
gotowy w po∏owie grudnia b. r., czyli po za-
koƒczeniu prac nad przysz∏orocznym bu-
d˝etem. Mimo ̋ e sprawa jest bardzo skom-
plikowana, gdy˝ Wójt nie jest w stanie
wp∏ywaç na bud˝et MZDW, to jednak oso-
biÊcie zadeklarowa∏ pomoc w tej sprawie.

W odpowiedzi na g∏os radnych Wójt
stwierdzi∏, ˝e tamta kadencja by∏a kadencjà
wielkiego wyzwania, ale nie nale˝y obwiniaç
obecnego Wójta, który tych decyzji nie po-
dejmowa∏.W tej kadencji dzi´ki dzia∏aniom
sekretarz gminy Anny Chomy, odpowiedzial-
nej za pozyskiwanie Êrodków zewn´trz-
nych, uda∏o si´ pozyskaç du˝e Êrodki unij-
ne. Nie sztukà jest oczekiwanie na zwrot
z poprzedniej kadencji 14 mln z∏ za budo-
w´ kanalizacji, a nie 27 mln z∏, jak próbuje
sugerowaç radny Zezoƒ. Sztukà jest podej-
mowanie nowych wyzwaƒ i pozyskiwanie
dalszych Êrodków zewn´trznych – od 2011 ro-
ku pozyskano i przerobiono prawie 9 mln
Êrodków unijnych na wiele potrzeb miesz-
kaƒców: od kursów, komputerów, przedszko-
li po place zabaw drogi i … kanalizacj´. To
w obecnej kadencji uda∏o si´ uzyskaç
pierwsze unijne dofinansowanie na skana-
lizowanie cz´Êci wsi Janówek z Programu
Rozwoju Obszarów Wiejskich.W swoim wy-
stàpieniu odniós∏ si´ te˝ do doniesieƒ doty-
czàcych kosztów administracji.

– Wiele osób myÊli, ˝e koszty administra-
cyjne, to wynagrodzenie dla pracowników
Urz´du, tymczasem na koszty administracyj-
ne sk∏ada si´ wiele czynników. Jednym z nich
sà pieniàdze wydatkowane prze Gmin´,
a pozyskane z projektów unijnych. Dochodzi
wi´c tutaj do absurdu, pozyskujemy Êrodki
unijne dla mieszkaƒców, wzrasta koszt admi-
nistracji. To znaczy, ˝e nie powinniÊmy sta-
raç si´ o dofinansowania? Wycofaç si´ z pro-
jektów, dzi´ki którym tak wiele zyskali
mieszkaƒcy naszej Gminy? Ponadto inne
gminy nie majà tylu sezonowych mieszkaƒ-
ców co Gmina Wieliszew (5 tysi´cy domów
letniskowych), inne gminy posiadajà Komu-
nalne Zak∏ady Bud˝etowe, a u nas gminna
ekipa remontowo-porzàdkowa wliczana jest
do kosztów administracji. Faktycznie, wyja-
Ênienie wójta rzucaç mo˝e inne Êwiat∏o na ko-
jarzone g∏ównie z pensjami urz´dników
koszty administracji.

W sprawach ró˝nych prezes Towarzystwa
Przyjació∏ Micha∏owa Reginowa Mieczys∏aw
Berdowski odniós∏ si´ do niepokojàcych go
zmian w kwestii w∏adania Domem Ogrod-
nika w Micha∏owie. Wójt obieca∏ poÊredni-
czenie w rozmowach pomi´dzy Kó∏kiem
Rolniczym a Starostwem Powiatowym.

Pe∏ny zapis przebiegu sesji znajdzie
si´ ju˝ wkrótce na stronie www.bip.wie-
liszew.pl. nn

– Jako radny wielu kadencji
nie wstydz´ si´ podj´tych de-
cyzji o zaciàgni´ciu d∏ugu, który na dzieƒ
dzisiejszy wynosi ok. 33 mln z∏. Byç mo-
˝e kwota ta jest szokujàca, dlatego nale-
˝y wyjaÊniç mieszkaƒcom, skàd ona si´
wzi´∏a. Podejmowane decyzje by∏y wyni-
kiem sprzyjajàcej sytuacji politycznej, za-
ch´tà do inwestowania, bo w tym czasie
by∏y du˝e Êrodki unijne. Aby zrealizowaç
inwestycj´, Gmina musia∏a posiadaç Êrod-
ki w∏asne. Aby mieç te Êrodki Gminom by-
∏y udzielane kredyty na preferencyjnych
warunkach i Gminy z tego korzysta∏y, bo
by∏ obiecany zwrot Êrodków, ale zwrot tych
Êrodków do dnia dzisiejszego nie nastàpi∏.
Gminy zosta∏y oszukane. Niemniej jednak
pieniàdze nie zosta∏y zmarnowane, bo
za otrzymane kredyty zosta∏o wybudowa-
ne pi´kne gimnazjum, powsta∏y nowe re-
mizy stra˝ackie, wybudowano wiele kilo-
metrów kanalizacji. Czy jako radny mam
si´ wstydziç zrealizowanych inwestycji?
Czy one nie s∏u˝à ca∏ej spo∏ecznoÊci
Gmin?

ANDRZEJ SNOPEK

– W pe∏ni podzielam poglàd
radnego Andrzeja Snopka
i bior´ wspó∏odpowiedzialnoÊç za podj´-
te decyzje. B´dàc wówczas Przewodniczà-
cym Rady Gminy decyzje o zaciàganiu
kredytu podejmowane by∏y jednog∏oÊnie
i z pe∏nà odpowiedzialnoÊcià. By∏em
uczestnikiem kuluarowych rozmów,
w których zapewniano, ˝e Êrodki zosta-
nà zwrócone. W poprzedniej kadencji
Gmina podj´∏a dwa programy, tj. budo-
w´ gimnazjum i budow´ inwestycji
wodno- kanalizacyjnych. Uwa˝am, ˝e po-
litycy „ograli” naszà Gmin´, bo wynik
wyborów parlamentarnych Polskiego
Stronnictwa Ludowego w naszej Gminie
by∏ niski i pieniàdze zosta∏y przekazane
tym Gminom, w których frekwencja wy-
borcza oddanych g∏osów na t´ parti´ by-
∏a wysoka. Drugim czynnikiem by∏o to,
˝e Êrodki, które mia∏y byç zwrotem Êrod-
ków dla Gmin za zrealizowane inwesty-
cje zosta∏y przeznaczone na budow´ dróg
na Euro 2012. Dziewi´ciu obecnych rad-
nych z poprzedniej kadencji bierze pe∏-
nà odpowiedzialnoÊç za podj´te decyzje,
bo na najwy˝szym szczeblu by∏ obieca-
ny zwrot pieni´dzy.

JAN SO¸TYS

W piàtek, 1 listopada, na terenie
cmentarza w Wieliszewie odb´dzie si´
zbiórka funduszy przeznaczonych na re-
mont wieliszewskiej XIX-wiecznej ka-
plicy. Akcj´ b´dzie mo˝na wesprzeç
poprzez wrzucenie symbolicznej
z∏otówki do puszki.

KS. GRZEGORZ KUCHARSKI

„Jak co roku, równie˝ i tym razem pieniàdze
zebrane w trakcie akcji zostanà przeznaczone
na remont zabytkowej kaplicy. Obecnie majà
si´ ju˝ ku koƒcowi prace zwiàzane
z wykonaniem dokumentacji niezb´dnej
do rozpocz´cia remontu. Dzi´ki temu ju˝
na wiosn´ 2014r. ruszà prace remontowe
majàce na celu odbudow´ kopu∏y kaplicy.”

Kwesta na remont
wieliszewskiej
zabytkowej kaplicy

Paêdziernik to czas, kiedy uczeƒ, który zwie si´ pierwszoklasistà, musi oficjalnie zostaç pasowany
na pe∏noprawnego cz∏onka danej szko∏y

Pasowanie na...
ucznia
Niewa˝ne, czy porzuca w∏aÊnie przed-
szkole, czy wkracza w wiek licealny. Ka˝-
da taka uroczystoÊç zwana po prostu Êlu-
bowaniem klas pierwszych, ma niezwy-
kle uroczysty charakter. Tak mówi
tradycja, której zawsze, szczególnie
w murach szko∏y, staje si´ zadoÊç. Ran-
ga tego wydarzenia obliguje uczniów
do powagi i wyjàtkowej postawy. I tak
sta∏o si´ równie˝ w tym roku. Przewa˝a-
∏y tony powa˝ne, pe∏ne wzruszenia.
Pierwszacy zostali przyj´ci w szeregi bra-
ci uczniowskiej, gdzie mury szko∏y i star-

si koledzy nie mieli nic przeciwko temu,
aby poszerzyç swoje grono.Witajcie, zdo-

bywajcie wiedz´ i zawijajcie tylko do do-
brych portów. nn xx
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Aktywne Gimnazjum w Wieliszewie – echo wrzeÊnia
Wraz z pierwszym
dzwonkiem Gminne
Gimnazjum
w Wieliszewie zacz´ło
t´tniç ˝yciem

Katarzyna Dàbek

Pokłon Figurze Matki Boskiej Fatimskiej
Korzystajàc z okazji, która zdarza si´ raz
na 20 lat, uczniowie gimnazjum udali si´
do koÊcio∏a parafialnego w Wieliszewie,
by spotkaç si´ z niecodziennym goÊciem
– Figurà Matki Bo˝ej Loretaƒskiej, pere-
grynujàcà po diecezji warszawsko-pra-
skiej w Roku Wiary. O godzinie 9 rano
rozpocz´∏a si´ msza Êwi´ta odprawiana
w intencji m∏odzie˝y, pracowników i na-
uczycieli obu gimnazjów naszej gminy.

GimnazjaliÊci na Lutoschool
We wrzeÊniu uczestniczyliÊmy w warszta-
towych spotkaniach artystycznych Luto-
school, których celem jest rozbudzenie
muzycznej wyobraêni m∏odzie˝y i na-

uczycieli. Dedykowane sà one Witoldowi
Lutos∏awskiemu, jednemu z najwybit-
niejszych twórców muzyki II po∏o-
wy XX wieku – w setnà rocznic´ jego uro-
dzin. Uczestnicy podj´li prób´ stworze-
nia w∏asnego utworu muzycznego
za pomocà klasycznych oraz niestandar-
dowych i zaskakujàcych instrumentów.

Warsztaty odbywa∏y si´ w specjal-
nie zaaran˝owanych salach siedziby Or-
kiestry Sinfonia Varsovia. Uczestnicy w 6
grupach warsztatowych zapoznawali si´
z podstawowymi zagadnieniami zespo∏o-
wego muzykowania, takimi jak: kolektyw-
na improwizacja, muzyczne dialogi, gra
z solistà czy wykorzystanie przypadku
w tworzeniu oryginalnych dêwi´kowych

konstrukcji. SzeÊç zespo∏owych prac mu-
zycznych z∏o˝y∏o si´ na wspólne wykona-
nie dzie∏a w happeningu muzycznym
koƒczàcym warsztaty. W koncercie wzi´-
∏o udzia∏ ponad 100 osób.

Demokracja w Wieliszewskim Gimnazjum
27 wrzeÊnia uczniowie naszej szko∏y w de-
mokratycznych wyborach wybierali opie-
kuna Samorzàdu Uczniowskiego. Opiekun
to w∏aÊciwie taki „dobry duch” samorzà-
du. Doradca, konsultant, najlepszy przyja-
ciel, czasem krytyk. „Starszy brat”, który
nie rzàdzi, nie zmusza, nie dyryguje, ale po-
maga wprowadzaç w ˝ycie dobre pomys∏y,
czasami je uzupe∏nia czy wzbogaca. Zna
si´ na komunikacji, zasadach pracy zespo-
∏owej i technikach organizacji. Opiekunem
samorzàdu na kolejny ju˝ rok szkolny zo-
sta∏ pan ¸ukasz Pocheç.

Walka by∏a jednak zaci´ta, bo kolejny
kandydat otrzyma∏ tylko 16 g∏osów mniej.
Na 228 osób uprawnionych do g∏osowania
udzia∏ wzi´∏o 156 (68%). Tegoroczne wy-
bory zosta∏y zorganizowane przy wspó∏-
pracy z ceo.
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Uczniowie klas pierwszych SP Wieliszew odwiedzili teatr Rampa i obejrzeli
wzruszajàcy i zarazem uczàcy wartoÊci spektakl pt. „Pinokio”

Spotkanie z kulturà
Dnia 02.10.2013r. uczniowie klas pierw-
szych wraz z wychowawczyniami: Mario-
là Soko∏owskà-Pontek, Magdalenà Pen-
kalskà i Sylwià Muziƒskà, wybrali si´
na wycieczk´ do tajemniczego i magicz-
nego miejsca jakim jest teatr. Ca∏a gru-
pa odwiedzi∏a Teatr Rampa i obejrza∏a
wzruszajàcy spektakl pt. ,, Pinokio”,
na podstawie ksià˝ki Carlo Collodiego
pod tym samym tytu∏em. Oglàdajàc spek-
takl uczniowie mieli okazj´ zastanowiç si´
nad swoim post´powaniem, zrozumieç
znaczenie s∏ów „dobro” i „z∏o”.

Dzi´ki licznym piosenkom o ∏atwym
do zrozumienia dla m∏odego widza tek-
Êcie  i wspania∏ej grze aktorów dzieci
mog∏y zastanowiç si´ nad post´powa-

niem w ˝yciu rodzinnym, jak wa˝ni sà
przyjaciele, koledzy, a zw∏aszcza rodzi-
ce, którzy sà dla nas wsparciem. Zazna-
czyç nale˝y, ˝e wa˝nà rzeczà w ˝yciu
m∏odego cz∏owieka jest nauka i w∏aÊnie
to chcia∏ nam przekazaç Pinokio, któ-
ry czasem zbacza∏ z dobrej drogi, by
po poniesieniu pora˝ki wróciç na w∏a-
Êciwy tor.

Dzi´ki historii pajacyka, dzieci mog∏y
zrozumieç, ˝e w ˝yciu nie istnieje tylko
zabawa, ale jest du˝o wi´cej wartoÊci, któ-
rymi powinniÊmy si´ kierowaç. I w∏aÊnie
uczniowie klas pierwszych, którzy z za-
chwytem w oczach obejrzeli spektakl, mo-
gà przekazaç dalej wartoÊci jakich si´ na-
uczyli.

Po zakoƒczeniu spektaklu dzieci mia∏y
mo˝liwoÊç zobaczyç kulisy teatru. Dwójka
aktorów oprowadza∏a pierwszaków po sce-
nie, garderobach. Wyt∏umaczyli im, czym
ró˝nià si´ kulisy od kurtyny i jakie funk-
cje pe∏nià takie osoby jak dêwi´kowiec,
oÊwietleniowiec i inspicjent.

Szcz´Êliwe i pe∏ne wra˝eƒ pierwszaki
wróci∏y do szko∏y z nadziejà, ˝e jeszcze od-
wiedzà to magiczne miejsce.

nn Sylwia Muziƒska

Serdecznie dzi´kuj´ Mieszkaƒcom, 
Wieliszewskiemu Kołu Seniorów, 

Stowarzyszaniu eMka, a w szczególnoÊci Wójtowi Gminy
Wieliszew Pawłowi Kownackiemu oraz Radnemu Jackowi

Kuciƒskiemu, za udział w porzàdkowaniu skarpy
przy koÊciele pw. Przemienienia Paƒskiego. 

Sołtys Wieliszewa Ludwik ˚ołek

Serdecznie dzi´kujemy panu ARTUROWI GŁAZOWSKIEMU, właÊcicielowi firmy „Markom” s.c.
za bezinteresownà pomoc z u˝yciem profesjonalnego sprz´tu przy przycince i oczyszczaniu

drzew na skwerze 11 listopada w Olszewnicy Starej 
oraz panu MIROSŁAWOWI AFKOWI za dwukrotnà pomoc przy pracach porzàdkowych

na w/w skwerze i u˝yczenie ciàgnika z przyczepà.
Członkinie

Stowarzyszenia Ludzi Aktywnych z Olszewnicy Starej

p e t y c j a

Petycja rodziców 
Ruszyła akcja zbierania podpisów przez
rodziców i nauczycieli pod petycjà do Starosty
Legionowskiego. Ma to zwiàzek z trudnà
sytuacjà parkingowà przed Zespołem Szkół
i Przedszkolem Samorzàdowym nr 3
w Łajskach. 
Obiekty posiadajà 24 miejsca parkingowe, które
głównie pokrywa potrzeby kadry pedagogicznej,
bowiem do Szkoły Podstawowej, Gimnazjum
i Przedszkola ucz´szcza ponad 400 dzieci!
Rodzice wychowanków tych placówek codziennie
borykajà si´ z problemem zaparkowania
samochodu. Teraz pojazdy parkujà na chodniku
albo Êcie˝ce rowerowej. Dlatego, aby uniknàç
takich sytuacji, potrzebny jest nam wi´kszy
parking. PrzygotowaliÊmy wniosek do władz
samorzàdowych z proÊbà o pomoc w tak wa˝nej
dla nas wszystkich sprawie. Po zebraniu
podpisów pod naszà petycjà zostanie ona
przekazana na r´ce Pana Starosty i podana
do wiadomoÊci Wójta Gminy Wieliszew. Mamy
nadziej´ na pozytywne przychylenie si´ do naszej
proÊby dotyczàcej rozbudowy parkingu
przy szkole i przedszkolu w Łajskach oraz szybkie
podj´cie niezb´dnych działaƒ, aby zmieniç
istniejàcy stan rzeczy.



Wto ch∏odne ale s∏oneczne
przedpo∏udnie do rywaliza-
cji przystàpi∏o 134 uczestni-

ków startujàcych w dziesi´ciu kate-
goriach. Po skoƒczonych biegach na-
grody i dyplomy wr´czyli uczniom
Wójt Gminy Wieliszew – Pawe∏
Kownacki oraz Przewodniczàcy Ra-
dy Gminy – Marcin Fabisiak. Zm´-
czeni biegacze mogli zregenerowaç
si∏y pysznymi dro˝d˝ówkami i socz-
kami zakupionymi dzi´ki Samo-
dzielnej Administracji Placówek
OÊwiatowych naszej Gminy.

Medalowe miejsca w poszczegól-
nych kategoriach Gminnych Bie-
gów Prze∏ajowych zdobyli:

Klasy V SP (dziewcz´ta):

1. Dagmara Fronczek (SP Wieliszew)

2. Wiktoria Sobolewska (SP Janówek)

3. Wiktoria WiÊniewska (SP Janówek)

Klasy V SP (chłopcy):

1. Aleksander Olszewski (SP Wieliszew)

2. Wiktor Jakóbczak (SP Wieliszew)

3. Mateusz Dzi´gielewski (SP Janówek)

Klasy VI SP (dziewcz´ta):
1. Aleksandra Misztal (SP Wieliszew)
2. Weronika Drozd (SP Janówek)
3. Martyna Obr´bska (SP Skrzeszew)

Klasy VI SP (chłopcy):
1. Kamil ˚ołnierzak (SP Łajski)
2. Jacek Lewandowski (SP Skrzeszew)
3. Jakub Zabijak (SP Janówek)

Klasy I Gimnazjum (dziewcz´ta):
1. Justyna Sierawska (Wieliszew)
2. Maria Prokopowicz (Wieliszew)
3. Natalia Budniak (Wieliszew)

Klasy I Gimnazjum (chłopcy):
1. Daniel Sierzbista (Wieliszew)
2. Kamil Ordak (Wieliszew)
3. Rembelski Jakub (Wieliszew)

Klasy II Gimnazjum (dziewcz´ta):
1. Aleksandra Mi´goç (Wieliszew)
2. Angelika Muçko (Wieliszew)
3. Paulina Turecka (Wieliszew)

Klasy II Gimnazjum (chłopcy): 
1. Dawid Wi´ckowski (Wieliszew)
2. Łukasz Wiereszka (Wieliszew)
3. Kacper Mastalerczuk (Łajski)

Klasy III Gimnazjum (dziewcz´ta):
1. Eliza Stachnik (Wieliszew)
2. Martyna Barszczewska (Wieliszew)
3. Karolina Pietrzykowska (Wieliszew)

Klasy III Gimnazjum (chłopcy)
1. Bartosz Załuska (Wieliszew)
2. Adrian Musiƒski (Wieliszew) 
3. Jakub Ràczka (Wieliszew)

Klasyfikacja szkół: 
Szkoły Podstawowe: 
Miejsce I (243 punkty) SP Wieliszew
Miejsce II (171 punktów) SP Janówek
Miejsce III (118 punktów) SP Łajski
Miejsce IV (101 punktów) SP Skrzeszew
Gimnazja: 
Miejsce I (720 punktów) Gimnazjum
Wieliszew
Miejsce II (209 punktów) Gimnazjum
Łajski

Wszystkim uczestnikom serdecz-
nie gratulujemy i zapraszamy
do uczestnictwa w Gminnych
Biegach Prze∏ajowych za rok.
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Sport

Gminne Biegi Przełajowe
Dnia 27 wrzeÊnia
odbyły si´ Gminne
Biegi Przełajowe
szkół
podstawowych
i gimnazjalnych.
Tego dnia aura
sprzyjała 
biegaczom

Tadeusz Szczygielski

I Turniej Wieliszewskiej Ligi Pi∏ki Siatkowej zosta∏  rozegrany 29 wrzeÊnia w
Hali Sportowej

I Turniej Amatorskiej Ligi Pi∏ki Siatkowej
Do rozgrywek zg∏osi∏o si´ osiem
dru˝yn.

Wyniki meczów w grupie A:

Atom Serock – Białobrzegi 2:1

Sparta Nasielsk – SPR 2:0

Sparta Nasielsk – Atom Serock 2:1

Białobrzegi – SPR 2:0

Białobrzegi – Sparta Nasielsk 0:2

Atom Serock – SPR 2:0

Klasyfikacja grupy A: 

Sparta Nasielsk 30 pkt.

Atom Serock 20 pkt.

Białobrzegi 10 pkt.

SPR 5 pkt.

Wyniki meczów w grupie B:

Niepor´t – Wieliszew 1:2

Albatrosy – Gwardia Legionowo 0:2

Gwardia Legionowo – Niepor´t 1:2

Albatrosy – Wieliszew 0:2

Wieliszew – Gwardia Legionowo 2:0

Albatrosy – Niepor´t 2:0

Klasyfikacja grupy B:
Wieliszew 30 pkt.
Niepor´t 20 pkt.
Gwardia Legionowo 10 pkt.
Albatrosy 5 pkt.

Mecze w grupie A by∏y bardzo
emocjonujàce, rozegrane na wy-
sokim poziomie siatkarskim. Dwa

z nich zakoƒczy∏y si´ tie-breaka-
mi. D∏ugie akcje, dobra gra dru-
˝yn w obronie. W grupie zwyci´-
˝ajà siatkarze ze Sparty Na-
sielsk – ubieg∏oroczni zwyci´zcy
Ligi. W grupie B doÊç nieoczeki-
wanie zwyci´˝ajà m∏odzi siatka-
rze zWieliszewa, którzy wygrywa-
jà trzy mecze. Mecz z Niepor´tem
(2: 1) – emocjonujàcy, ciekawy,
d∏ugie akcje. O zwyci´stwie zade-
cydowa∏a mocna zagrywka z wy-
soka w wykonaniu zawodnika
z Wieliszewa.

Nast´pny turniej zostanie roze-
grany 27 paêdziernika. Organiza-
tor zaprasza fanów siatkówki
do kibicowania swoim dru˝y-
nom.

nn Tadeusz Szczygielski
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I Turniej Ligi Pi∏ki Halowej
Szkó∏ Gimnazjalnych
28 wrzeÊnia 2013 r. w Hali Spor-
towej w Wieliszewie swoje zmaga-
nia w pi∏ce halowej rozpocz´li
gimnazjaliÊci z nast´pujàcych
szkó∏: gimnazjum w Jab∏onnie,
gimnazjum w ¸ajskach, gimna-
zjum w Stanis∏awowie Pierwszym
oraz gimnazjum w Wieliszewie.
Wyniki meczów w klasach I 

Jabłonna – Łajski 5:1
Wieliszew – Stanisławów I 1:2
Wieliszew – Jabłonna 3:3
Łajski – Stanisławów I 0:5
Łajski – Wieliszew 0:7
Jabłonna – Stanisławów I 3:4

Klasyfikacja klas I:
1. Stanisławów I 45 pkt
2. Wieliszew 30 pkt
3. Jabłonna 15 pkt
4. Łajski 5 pkt

Strzelcy bramek klas I gimnazjum:
Dominik Capia (9 bramek)
Daniel Sierzbista (4 bramki)
Michał Flàt (4 bramki)
Kamil Ordak (3 bramki)
Maciej Sztolsztajner (3 bramki)
Dominik Burza (2 bramki)
Łukasz Ginał (2 bramki)
Mateusz Jasiƒski (1 bramka)
Mateusz Niedêwiedzki (1 bramka)
Andrzej Pistak (1 bramka)
Krystian Krojola (1 bramka)
Damian Panas (1 bramka)
Rafał Goł´biowski (1 bramka)

Wyniki meczów klas II 

Jabłonna – Łajski 1: 0

Wieliszew – Stanisławów I 0: 1

Wieliszew – Jabłonna 1: 1

Łajski – Stanisławów 1: 4

Łajski – Wieliszew 0: 0

Jabłonna – Stanisławów 1: 0

Klasyfikacja klas II:

1. Jabłonna – 45 pkt.

2. Wieliszew – 30 pkt.

3. Stanisławów I – 15 pkt.

4. Łajski – 5 pkt.

Strzelcy bramek klas II gimnazjum:

Daniel Chrzanowski (2 bramki)

Maks Korczak (2 bramki)

Krystian Podstawka (2 bramki)

Oskar Grzywaczewski (1 bramka)

Konrad Godzina (1 bramka)

Maciej Lewandowski (1 bramka)

Aleks Bł´dniak (1 bramka)

Do turnieju z powodu rozgrywek
ligowych z klas III zg∏osi∏y si´ tyl-
ko 2 dru˝yny. ¸ajski wygrywajà
z Wieliszewem 1:0 i zajmujà
pierwsze miejsce po I turnieju.
Wyniki

1. Łajski – 45 pkt.
2. Wieliszew – 30 pkt.

Strzelcem jedynej bramki w kla-
sach trzecich jest ¸ukasz Sie-
bieƒski.

nn Tadeusz Szczygielski
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